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U nas
przeczytasz: Spotkanie z Mikołajem

Trwa rozbudowa mostu drogowego na Bzurze w ciągu ul. Mostowej w Chodakowie. Postępy 
widać niemal każdego dnia. Roboty budowlane mają zakończyć się w grudniu, ale piesi 
i rowerzyści będą się mogli przemieszczać nową przeprawą już za kilka dni Strona 2

Recital w mistrzowskim wykonaniu Wystawa w MBP

 strony 12, 16 

Most na fi niszu

Z okazji Międzynarodowego Dnia 
Osób Niepełnosprawnych Miejska 
Biblioteka Publiczna w Sochacze-
wie zaprasza na wernisaż wystawy 
„1 razy 5”. Odbędzie się on 3 grudnia 
o godz. 13:00 w galerii MBP w kram-
nicach miejskich przy ul. 1 Maja 21.

Swoje prace zaprezentują: Mi-
chał Florczak, Kamil Biernac-
ki, Anna Szymajda, Daniel Kruk 
oraz Klaudiusz Grabisna. Wszy-
scy należą do grupy plastycznej 
działającej w Warsztacie Terapii 
Zajęciowej prowadzonym przez 
Stowarzyszenie Wsparcia Spo-
łecznego „Ja – Ty - My”.

To będzie wyjątkowe wydarzenie 
artystyczne. 9 grudnia o 17.30 
w sali koncertowej Państwowej 
Szkoły Muzycznej wystąpi uczest-
nik tegorocznego XVIII Między-
narodowego Konkursu Chopinow-
skiego Marcin Wieczorek. 

Tegoroczny konkurs był wyjątko-
wo emocjonujący. Do finału za-
kwalifikowało się aż 12 muzyków, 
a transmitujący zmagania pia-
nistów kanał TVP Kultura noto-
wał rekordy oglądalności. Mar-
cin Wieczorek nie miał szans, by 
powalczyć o zwycięstwo, gdyż 

z    p r z y c z y n 
z d rowot nych 
wycofał się z 
konkursu.  

Pochodzą-
cy z Radomia, 
znany z orygi-
nalnych i eks-
p r e s y j n y c h 
interpretacji pianista młode-
go pokolenia, ukończył z wyróż-
nieniem studia w Akademii Mu-
zycznej w Bydgoszczy. Wcześniej 
kształcił się pod kierunkiem Ewy 
Pobłockiej i Pawła Wakarecego. 
To wielokrotny laureat międzyna-

rodowych konkursów pianistycz-
nych, m.in. pierwszych nagród na 
konkursach im. Teodora Lesze-
tyckiego w Niemczech (2020), „La 
Palma d’Oro” we Włoszech (2019) 
oraz III nagrody na Międzyna-
rodowym Konkursie Pianistycz-
nym im. George’a Enescu w Bu-
kareszcie (2021). Występował na 
koncertach i festiwalach w Euro-
pie i Ameryce Północnej. Jest sty-
pendystą m.in. programu „Młoda 
Polska” i Prezydenta Miasta Byd-
goszczy. Nagrywał dla Telewizji 
Polskiej oraz Polskiego Radia. 

(daw)
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WAŻNY TEMAT

OGŁOSZENIE

WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999

Policja 
997, 47 705-52-22

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Pogotowie energetyczne
991

Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

ZUS 46 862-64-33

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73

ZWiK 46 862-82-30
Zgłaszanie awarii: 
sieci wodociągowej 
668-453-422
sieci kanalizacyjnej
604-195-871

Dodatkowo każdego dnia po 
godz. 15.00 awarie można zgła-
szać pod numerami telefonów:
SUW Płocka 46 811 16 44, 
602 248 627

SUW Chodaków 46 863 26 35,
662 294 742

Oczyszczalnia ścieków 
662 294 743

ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14

ZKM 46 862-99-27

Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego
698-088-755, 606-663-186

Szpital
46 864-95-00, 46 864-96-00
USC 46 862-23-02

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki, 
baza w Sochaczewie 
46 862-55-12

MPT Taxi 191-91

Taxi 46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
PEC 
46 862-92-00, 604-206-108,

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

MOSiR 46 862-77-59

SCK 46 863-07-68

MOPS 46 863-14-81, 
46 863-14-82

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XXIII/249/21 z dnia 05.08.2021 r.

Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierzchnia w ha Położenie nieruchomości ul.   Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. 976/168 PL1O/00021491/5 0,0491 Włókiennicza Działka zabudowana
kominem betonowym wentylacyjnym pozostałym 
po ChZWCh Chemitex

Tereny produkcyjno – usługowe (5.125 PU) 
oraz droga publiczna dojazdowa (5.123.KDd)

2 000,00zł 10 000,00zł 700 000,00zł

Przetarg  odbędzie się w dniu 20.01.2022r. o godz.10.00 (sala konferencyjna, I piętro) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić do dnia 17.01.2022r. 
na konto sum depozytowych  Gminy Miasto Sochaczew: Bank Spółdzielczy w Sochaczewie Nr 51 9283 0006 0043 0197 2000 0100. Wadium ulega przepadkowi, gdy osoba,  która przetarg 
wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział 
Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasto Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

Zakończenie tej dużej inwe-
stycji realizowanej przez sa-
morząd powiatowy zbliża się 
wielkimi krokami. Przeprawa 
mostowa w Chodakowie zu-
pełnie zmieni swoje dotych-
czasowe oblicze. Aktualnie 
prowadzone są prace związa-
ne z rozbiórką szalunków. Na-
wierzchnie na chodniku dla 
pieszych i technicznym zosta-
ły już wykonane po wcześniej-
szym uzbrojeniu i  zalaniu ich 
betonem. Wzdłuż chodnika 
są już balustrady, trwają prace 
związane z ustawieniem ba-
rier mostowych. 

- Wykonawca przystą-
pi teraz do kolejnych prac 
zgodnie   z   harmonogra-
mem.   Zostanie   oczysz-
czona i zabezpieczona po-
w ł o k a m i    m a l a r s k i m i 
konstrukcja betonowa fi la-
rów i przyczółków. Za chwi-
lę położona zostanie asfal-
towa nawierzchnia jezdni 
na obiekcie i dojazdach. W 
grudniu planowane są pra-
ce związane z oświetleniem 
obiektu, kontynuacja od-
wodnienia, prace wykoń-
czeniowe i te związane z or-
ganizacją ruchu - informuje 
Małgorzata Dębowska, dy-
rektor Powiatowego Zarzą-
du Dróg w Sochaczewie. 

Jednocześnie trwają też 
prace związane z budową 
tzw. peronu przystankowe-

go przy ul. Brukowej. Odna-
wiane są stare fi lary mosto-
we, co ze względu na wysoki 
stan rzeki było dotąd znacz-
nie utrudnione. Za kilka 
dni nastąpi rozbiórka kład-

ki, a piesi i rowerzyści będą 
już mogli poruszać się po 
moście. Na przejazd autami 
trzeba będzie jeszcze pocze-
kać, aż obiekt zostanie prze-
kazany do użytkowania. 

Inwestycja prowadzona 
przez samorząd powiatowy 
kosztować będzie ponad 5,7 
mln zł i zrealizowana zosta-
nie w całości z rządowych 
środków pozyskanych dzię-

ki wsparciu posła Macieja 
Małeckiego. Połowa kwo-
ty to środki z Rezerwy Sub-
wencji Ogólnej na 2021 r., 
natomiast reszta pochodzi 
z Rządowego Funduszu In-
westycji Lokalnych.

Reasumując, w zakres 
prac wchodzi rozbudowa 
obiektu mostowego o długo-
ści 87,6 m, szerokości ponad 
10 m, w tym siedmiometro-
wej jezdni, chodnika dla pie-
szych o szerokości 2 m po 
prawej stronie od ronda. Po-
wstanie chodnik techniczny 
po drugiej stronie obiektu, 
bariery ochronne i balustra-
dy oraz nowe oświetlenie. 
Wykonane zostanie też ozna-
kowanie pionowe i poziome. 
Kierowcy będą mieli do dys-
pozycji trzymetrowe pasy 
ruchu w każdym kierunku. 
Zniknie zwężenie przy wjeź-
dzie na przeprawę dla jadą-
cych w stronę Żukowa. W ra-
mach inwestycji powstanie 
chodnik o długości ok. 55 m 
na dojazdowej ul. Brukowej, 
peron przystankowy dla au-
tobusów, jak również barie-
ry ochronne oraz balustrady 
w ciągu tej ulicy.

Zak ład   Komunikacji 
Miejskiej deklaruje, że za-
raz po oddaniu mostu przy-
wróci ruch autobusowy.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Most w Chodakowie 
ma być gotowy w grudniu
Trwa rozbudowa mostu drogowego na Bzurze w ciągu ul. Mostowej w Chodakowie. Postępy widać 
niemal każdego dnia. Roboty budowlane mają zakończyć się w grudniu. Zadanie realizuje warszawska 
spółka Freyssinet Polska, specjalizująca się w tego typu przedsięwzięciach.



330 listopada 2021  nr 24 (1400)
SOCHACZEWSKA

MIASTO

W związku z wejściem w ży-
cie nowelizacji ustawy o pra-
cownikach samorządowych 
oraz rozporządzenia wy-
konawczego w sprawie wy-
nagrodzenia pracowników 
samorządowych, w których 
określono nowe limity wy-
nagrodzeń wójtów, burmi-
strzów i prezydentów, rada 
miasta omówiła dwa projek-
ty uchwał.

Pierwszy dotyczył wysokości 
diet, zasad ich przyznawania 
oraz zwrotu kosztów podróży 
służbowych. Zaostrzono zasa-
dy przyznawania diet. Nie bę-
dzie już można usprawiedli-
wić nieobecności na sesjach 
lub komisjach, podniesio-
ne zostały wysokości potrą-
ceń diet za takie nieobecności. 
Jak wyjaśniał sekretarz miasta 
Andrzej Wierzbicki, dotych-
czasowa uchwała funkcjono-
wała w obrocie prawnym od 
niemal 20 lat i wymagała do-
stosowania do nowych prze-
pisów i orzecznictwa sądo-
wego. Teraz jasno określono, 
że dieta nie jest wynagrodze-
niem, lecz formą zwrotu wy-
datków, jakie radny poniósł 
w związku z pełnieniem man-
datu, lub utraconych z tego 
powodu zarobków. Oznacza 
to, że za miesiące, gdy nie od-
bywają się sesje, posiedzenia 
komisji, radny nie pełnił dy-
żurów, nie otrzyma żadnej 
diety. Pod rządami poprzed-
niej uchwały dieta należała się 
za każdy miesiąc kadencji, nie 
była powiązana z aktywno-
ścią radnych.

Najwięcej emocji wzbu-
dziła wysokość diet. Radni 
opozycji podnosili, że nowe 
stawki są za wysokie, „nie-
adekwatne do naszej pracy”. 
W odpowiedzi szef rady Syl-
wester Kaczmarek wyjaśnił, 

że 60-procentowy wzrost wy-
nika z przepisów przyjętych 
przez sejm i na to rada nie ma 
żadnego wpływu. Dodał, że 
zgodnie z ustawą na początku 
listopada podwyższone die-
ty zostały już wypłacone na 
konta każdego radnego wraz 
z wyrównaniem od sierp-
nia. Z kolei wiceprzewodni-
czący Arkadiusz Karaś pytał, 
dlaczego radni opozycji nie 
podjęli żadnej rozmowy na 
temat diet, niczego nie zapro-
ponowali ani na komisjach, 
ani na sesji. Sylwester Kacz-
marek kilka razy pytał rad-
nych opozycji, czy w związku 
z tym zrzekną się podniesio-
nych diet i zwrócą pieniądze 
przelane na ich konta, ale żad-
nej konkretnej deklaracji nie 
usłyszał. Ostatecznie uchwałę 
przyjęto stosunkiem głosów: 
11 za, 9 przeciw, 1 wstrzymu-
jący.

Drugą uchwałą (12 „za”, 
9 „przeciw”) zmieniono wy-
sokość pensji burmistrza, na 
którą składają się: wynagro-
dzenie zasadnicze (10.430 
zł brutto), dodatek funkcyj-
ny (3.450 zł brutto) i dodatek 
specjalny stanowiący 30 proc. 
łącznego wynagrodzenia za-
sadniczego i dodatku funk-
cyjnego. Ustawowa zmiana 
limitów zmusi większość rad 
w Polsce do podniesienia wy-
nagrodzeń wójtów, burmi-
strzów i prezydentów miast. 
Pierwszy w naszym powiecie 
był samorząd Teresina, gdzie 
miesięczne wynagrodzenie 
zasadnicze wójta rada ustaliła 
na poziomie 10.250 zł, przy-
znała także dodatek funk-
cyjny 3.150 zł, oraz 30-pro-
centowy dodatek specjalny. 
Identyczne wynagrodzenie 
radni ustalili dla wójta gminy 
Sochaczew. 

(daw)

Daniel Wachowski

Pierwsza zmiana dotyczyła 
budowy sali gimnastycznej 
przy Szkole Podstawowej 
nr 2. Przypomnijmy, że in-
westycja ruszyła pod koniec 
2020 roku, w 2021 posta-
wiono ściany łącznika, sali 
sportowej, obiekt przykry-
to dachem i zaczęto go ocie-
plać. Przyszły rok wyko-
nawca przeznacza na roboty 
wykończeniowe oraz zago-
spodarowanie terenu wokół 
sali, w tym budowę dróg do-
jazdowych i miejsc parkin-
gowych. Nie jest tajemnicą, 
że ceny materiałów budow-
lanych, w tym stali i drew-
na, wzrosły w ciągu roku 
o kilkadziesiąt procent, a 
to bardzo istotny element 
kosztów każdej budowy. Po-
nieważ nie ma nic gorsze-
go niż zejście wykonawcy z 
placu budowy, w tym roku 
miasto zwiększyło wydatki 
na budowę sali o 231,4 tys. 
zł, a w przyszłym o 362 tys. 
zł. Dodatkowe środki po-
zwolą fi rmie Ella dokończyć 
projekt i zgodnie z planem 
oddać obiekt do użytku la-
tem przyszłego roku. 

Z 800 tys. do 2,75 mln 
zł zwiększono wydatki na 
przebudowę dróg miejskich 
stanowiących element tras 
turystycznych i ścieżek ro-

werowych w ramach projek-
tu Mała Ojczyzna Chopina. 
Pod tym hasłem kryje się 25 
ulic o długości 6,34 km, z 
których każda miałaby zy-
skać asfalt (5 m szerokości) 
i obustronne pobocze. Do-
kumentacja techniczna już 
powstaje, a 2,75 mln na as-
faltowanie ulic osiedlowych 
pozwoli w przyszłym roku 
ruszyć z realizacją tego pro-
jektu. 

Do WPF wprowadzono 
nowe zadanie - budowę i do-
budowę oświetlenia w uli-
cach Lema, Energetycznej, 
Termicznej, Konopnickiej i 
Kochanowskiego. Przypo-
mnijmy, że decyzja o wyko-
naniu projektów technicz-
nych dla tych ulic zapadła w 
połowie roku, gdy rada wy-

dzieliła na opracowanie do-
kumentacji 50 tys. zł. Teraz 
zdecydowała o przeznacze-
niu 200 tys. na montaż ener-
gooszczędnych lamp przy 
Lema, Energetycznej, Ter-
micznej, Konopnickiej i Ko-
chanowskiego, co ma nastą-
pić w 2022 roku.

Z budżetu wykreślono 
zadanie inwestycyjne o na-
zwie „Projektowanie i bu-
dowa placów zabaw”. Nie 
oznacza to jednak, że odło-
żone na ten cel pieniądze 
trafi ły na inny cel. Bur-
mistrz zaproponował, aby 
18,8 tys. zł przeznaczyć na 
zakup zabawek sensorycz-
nych (860 zł) oraz doposa-
żenie ogródka jordanow-
skiego przy al. 600-lecia 
(17,9 tys. zł).

Zmiany w budżecie i 
WPF poparli radni PiS i So-
chaczewskiego   Forum Sa-
mor z ądowego:    Ma rc i n 
Cichocki, Sławomir Dory-
walski, Krystyna Dybiec, 
Kamila Gołaszewska-Ko-
tlarz, Sylwester Kaczmarek, 
Arkadiusz Karaś, Selena 
Majcher, Piotr Pętlak, Rena-
ta Sokołowska, Edward Sta-
siak, Magdalena Zborow-
ska, Sylwester Zdzieszyński. 

Zmian nie poparli rad-
ni PO, Koalicji dla Socha-
czewa i Bezpartyjni Samo-
rządowcy: Janusz Bąbała, 
Robert Błaszczyk, Zofi a De-
nisiewicz, Marek Gołkow-
ski, Adam Kloch, Alicja 
Korkosz, Jolanta Kulpa-
-Szczepaniak, Andrzej Ku-
śmirek i Jacek Krzemiński. 

Więcej na salę i drogi
22 listopada odbyła się XXV sesja rady miasta. W jej programie znalazły się m.in. uchwały 
dotyczące istotnych zmian w tegorocznym budżecie i Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
Ze względu na rosnące wskaźniki covidowe, sesja odbyła się w trybie zdalnym.

Dieta tylko za aktywność

Na wniosek powiatu na 
przyszły rok radni miasta 
przesunęli wydatek zwią-
zany z budową nowego mo-
stu na Bzurze. 

W tegorocznym budżecie 
zapisano 231,4 tys. zł na wy-
konanie dokumentacji no-
wej przeprawy, jednak oka-
zuje się, że na razie środki 
nie będą potrzebne. Uzgod-
niono, że dotacja z miasta 
trafi  na konto powiatu nie 

w tym, lecz w 2022 roku. 
Łącznie do opracowań mia-
sto ma dołożyć w przyszłym 
roku 448,1 tys. zł. Przypo-
mnijmy, że prace związane 
z zaprojektowaniem mostu, 
zgromadzeniem   niezbęd-
nych uzgodnień, opinii i po-
zwoleń, jako lider, prowadzi 
starostwo powiatowe. Sa-
morządy miasta i gminy So-
chaczew są partnerami tego 
przedsięwzięcia.

(daw)

Dotacja w przyszłym roku

W programie ostatniej se-
sji rady miasta znalazło się 
kilka uchwał dotyczących 
spraw społecznych i no-
wych zadań, jakie będzie 
realizowało Centrum Usług 
Społecznych. 

Radni miasta jednogłośnie 
zdecydowali o utworze-
niu w strukturach CUS no-
wej placówki dla osób star-
szych. Na jej uruchomienie 
ratusz pozyskał rządowe 
dofi nansowanie z programu 
„Senior+ na lata 2021-2025”. 
Do klubu będą mogli się za-
pisać nieaktywni zawodo-
wo mieszkańcy Sochacze-

wa w wieku 60+, a za pobyt 
w nim, w zależności od swej 
sytuacji materialnej, zapła-
cą od zera do maksymalnie 
100 zł miesięcznie. Stosow-
ne progi dochodowe rada 
ustaliła oddzielną uchwałą. 
Klub ma ruszyć w styczniu 
przyszłego roku i przyjąć 20 
osób. CUS już przygotowuje 
w siedzibie przy al. 600-le-
cia pomieszczenia pod jego 
działalność. Na ten cel, w 
budżecie na 2021 rok, wy-
dzielono 117,6 tys. zł (49,6 
tys. to wkład własny miasta, 
68 tys. rządowa dotacja). 
Klub ma funkcjonować po-
południami, zachęcać oso-

by starsze do aktywności, 
rozwijania talentów, orga-
nizować spotkania integra-
cyjne, wycieczki itp. 

Rada zdecydowała też 
o utworzeniu w Centrum 
Usług Społecznych świetli-
cy dla dzieci wychowują-
cych się w trudnych rodzi-
nach. Będą w niej mogły 
odrobić lekcje, spędzić wol-
ny czas, rozwijać swoje za-
interesowania. Świetlica 

„Nasza Baza” czynna bę-
dzie popołudniami, po za-
kończeniu zajęć lekcyjnych 
w szkołach. 

Na koniec rada określi-
ła szczegółowe zasady po-
noszenia opłat za pobyt w 
Dziennym Domu Pomocy 
Społecznej. Ich wysokość 
została powiązana z sytu-
acją materialną podopiecz-
nego. Osoby o najniższych 
dochodach nie zapłacą nic, 
a te, które przekraczają kry-
terium dochodowe, muszą 
się liczyć z wydatkiem od 
10 zł do maksymalnie 50 zł 
miesięcznie. 

(daw)

Nowa świetlica i Klub Seniora
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W czasie ostatniej sesji 

ani razu nie zabrał Pan 
głosu. Dlaczego?
Radni opozycji o nic nie py-
tali, a jedynie krytykowali, 
udowadniając kolejny raz, 
że weszli do rady nie tyl-
ko z negatywnym nastawie-
niem wobec mnie, kolegów 
i koleżanek radnych repre-
zentujących PiS i Forum, ale 
przede wszystkim z niezwy-
kle krytycznym stosunkiem 
do wszystkiego, co dzia-
ło się wcześniej w samorzą-
dzie. 

Co konkretnie ma Pan na 
myśli?
Choćby zaskarżenie do sądu 
administracyjnego Statutu 
Miasta, dokumentu uchwa-
lonego w 2004 roku, któ-
ry zdaniem radnych opozy-
cji był niezgodny z prawem. 
Ich reprezentanci wskaza-
li w skardze do Wojewódz-
kiego Sądu Administracyj-
nego aż siedem „naruszeń”. 
Wyliczali je na sesjach rady, 
pisali felietony poświęcone 
rzekomemu łamaniu pra-
wa. Co z ich skargą zrobił 
WSA? Zmiażdżył całą argu-
mentację, ale o tym już pań-
stwo radni nie wspomnie-
li na sesji, nie podzielili się 
w internecie informacją, że 
nie mieli racji. Zapadło głu-
che milczenie. 

Jednak główna linia spo-
ru między Panem, a dzie-

wiątką radnych z opozy-
cji, to fi nanse miasta. 
Od trzech lat słyszę, że 
miasto zostało przeze mnie 
w katastrofalny sposób za-
dłużone, jest na granicy 
bankructwa, nie jest w sta-
nie spłacać swoich zobo-
wiązań. Zdaniem opozy-
cji w 2019 roku byliśmy na 
granicy bankructwa, zapo-
wiadano, że inwestycje sta-
ną. Tymczasem minął 2019 
rok, inwestycje przeprowa-
dziliśmy zgodnie z planem i 
na koniec zaoszczędziliśmy 
jeszcze kilka milionów zło-
tych. Przyszedł 2020 rok, 
okres pandemii, w którym 
wiele samorządów chwia-
ło się z powodu spadku do-
chodów. U nas wszystkie 
inwestycje zostały wyko-
nane. Uchwaliliśmy nawet 
dwie tarcze antycovidowe 
dla lokalnych przedsiębior-
ców, stosowaliśmy ulgi po-
datkowe i na koniec roku 
zaoszczędziliśmy jeszcze 
kilka milionów złotych. 
Przyszedł 2021, kolejny rok 
walki z covidem, wyższej 
niż zakładano infl acji oraz 
gwałtownego wzrostu cen 
materiałów budowlanych, 
energii i paliw. I ponow-
nie wróżono nam upadek. 
Rok się kończy i znowu in-
westycje idą sprawnie, do 
ich katalogu dopisaliśmy 
nowe, bez żadnego proble-
mu spłacamy swoje zobo-
wiązania. Mimo to radni 

opozycji uparcie stoją na 
stanowisku, że nie będą po-
pierali rozwoju miasta, mo-
tywując to rzekomo nad-
miernym zadłużeniem. Z 
samorządem jestem zwią-
zany 26 lat, widziałem róż-
ne składy rady miasta, ale 
nie przypominam sobie, by 
ktoś z taką konsekwencją 
głosował przeciw rozwo-
jowi miasta jak dziewiątka 
z Koalicji dla Sochaczewa, 

klubu Bezpartyjnych Sa-
morządowców i PO. 

Może potrzebna jest spo-
kojna rozmowa o kondy-
cji miasta poza sesją, bez 
udziału kamer?
Zawsze jestem gotowy do 
rozmowy, do wymiany ar-
gumentów, ale ten festiwal 
nieprawdy trwa już trzy lata, 
dlatego mam do radnych 
PO, Kolacji dla Sochacze-

wa i Bezpartyjnych Samo-
rządowców wielką prośbę 
- nie zmieniajcie zdania i 
nadal głosujcie „przeciw”. 
Do końca kadencji pozosta-
ły tylko dwa lata, więc po 
pięciu latach pochwalicie się 
mieszkańcom Sochaczewa, 
że byliście przeciw temu, co 
przez ten okres powstało, bo 
waszym zdaniem nie było 
nas na to stać. Na szczęście 
w radzie większość stano-

wią radni poważnie myślą-
cy o rozwoju Sochaczewa, 
o swoich wyborcach i okrę-
gach, które reprezentują. 
Radni PiS i Sochaczewskie-
go Forum Samorządowego 
zdają sobie sprawę, że tyl-
ko na ich barkach spoczywa 
odpowiedzialność za rozwój 
miasta i jestem przekonany, 
że do końca kadencji będą 
ten rozwój konsekwentnie 
wspierali w głosowaniach.

Ale radni opozycji zabie-
gają o pieniądze na dro-
gi w swoich okręgach. Na 
ostatniej sesji zgłaszali 
remonty kilku z nich.
Jest to w oczach mieszkań-
ców Sochaczewa komplet-
nie niewiarygodne, bo go-
dzinę wcześniej zagłosowali 
przeciw zwiększeniu wydat-
ków na remonty dróg. Pro-
ponowałem podniesienie o 
prawie 2 mln zł przyszło-
rocznych wydatków na 
przebudowę ulic osiedlo-
wych, ale tym planom opo-
zycja powiedziała „nie”. Co 
ciekawe, radni, którzy od 
trzech lat nie wpierają w 
głosowaniach miejskich in-
westycji, po ich zakończe-
niu chętnie idą do miesz-
kańców i chwalą się, że to 
ich zasługa. Do mieszkań-
ców mogę jedynie zaapelo-
wać - pamiętajmy te nazwi-
ska, które są za rozwojem 
miasta i te, które go torpe-
dują.

Niech nie zmieniają zdania…
Cztery godziny trwała XXV sesja rady miasta, w czasie której – tylko dzięki głosom radnych PiS 
i Sochaczewskiego Forum Samorządowego – dodatkowe pieniądze przeznaczono na asfaltowanie dróg, 
budowę sali gimnastycznej przy boryszewskiej „dwójce” oraz oświetlenie pięciu ulic. Minęły dokładnie 
trzy lata obecnej kadencji rady. O to, jak burmistrz widzi dalszą współpracę z klubami opozycyjnymi, 
czy w ważnych sprawach liczy na ich głosy, Piotra Osieckiego pyta Daniel Wachowski.
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W 100 proc. za odwodnienie dróg na terenie 
Chemitexu oraz budowę deszczówki w ul. Płockiej 
zapłaciły NFOŚiGW i Fundusz Inwestycji Lokalnych

W 89 proc. za przebudowę ul. 15 Sierpnia zapłaciły 
rządowe Fundusze Dróg Samorządowych i 
Inwestycji Lokalnychurzędu miasta

W 72 proc. za termomodernizację budynku Środowiskowego Domu Samopomocy zapłaciły 
władze samorządowe Mazowsza.
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Brzmi to tak, jakby od-
bierał Pan radnym prawo 
do innego zdania czy od-
miennej oceny stanu fi -
nansów miasta. 
Niczego im nie odbieram, 
ale jeśli od trzech lat sły-
szę, że miasto jest nadmier-
nie zadłużone, jestem tego 
sprawcą do spółki z rad-
nymi PiS i Forum, odpo-
wiadam suchymi faktami. 
I to nie będzie miłe ani dla 
radnych opozycji, ani ich 
mentora, byłego wicebur-
mistrza Jerzego Żelichow-
skiego. Gdy spojrzymy w 
dane fi nansowe, widać, że 
od trzech lat opozycja ciągle 
oskarża swego lidera, któ-
ry w latach 2003-2010 miał 
decydujący głos w sprawach 
miasta. 

Co Pan ma na myśli mó-
wiąc o oskarżaniu lidera?
Gdy pan Żelichowski za-
czął kierować naszym sa-
morządem, zastał 16 mln 
długu, a gdy przestał pra-
cować w ratuszu, były to 
już 34 mln. W osiem lat za-
dłużenie Sochaczewa wzro-
sło o dodatkowe 18 mln zł. 
W 2010 roku doprowadzo-
no zadłużenie miasta do 
poziomu ponad 40 proc. W 
latach 2003-2010 pozyska-

no z zewnątrz 12,5 mln do-
tacji, a to oznacza, że tylko 
w 10 proc. miejskie inwe-
stycje sfi nansowano środ-
kami zewnętrznymi. Zu-
pełnie inny obraz wyłania 
się z danych budżetowych z 
lat 2011-2021. Od chwili, gdy 
pełnię urząd burmistrza, 
zobowiązania miasta wzro-
sły z 34 do 49,9 mln, przy 
czym dochody budżetu z 84 
do 197 mln zł. Zobowiąza-
nia są większe o 15,8 mln, 
ale dzięki tej kwocie, prze-
znaczanej na wkłady własne 
do projektów unijnych i rzą-
dowych, pozyskaliśmy pra-
wie 92 mln bezzwrotnych 
dotacji i przeprowadziliśmy 
inwestycje za 206 mln zł. Na 
koniec tego roku, porównu-
jąc ogólną kwotę długu do 
rocznego dochodu miasta, 
osiągniemy wskaźnik 25,4 
procent, a nie jak mój po-
przednik ponad 40 procent. 

Można te cyfry przełożyć 
na przykład z życia wzię-
ty?
Miasto funkcjonuje jak duże 
przedsiębiorstwo. Wyobraź-
my sobie właściciela fi rmy, 
który dostaje propozycję – 
weź 15,8 mln kredytu, a my 
dołożymy 92 mln bezzwrot-
nej dotacji. Biorąc kredyt, 

będziesz mógł przeznaczyć 
na rozwój przedsiębiorstwa 
107 mln. Jaka będzie odpo-
wiedź, to chyba oczywiste. 
Każdy zdecydowałby się się-
gnąć po kredyt, zważywszy, 
że nie musi go spłacić w rok, 
ale w dogodnych ratach roz-
łożonych na długie dziesięć 
lat, przeznaczając na spłatę 
kilka procent rocznych do-
chodów fi rmy. I dokładnie z 
taką sytuacją mamy do czy-
nienia w mieście. Naprawdę 
rozsądnie, bezpiecznie i mą-
drze planujemy kolejne bu-
dżety, nie narażamy miasta 
na żadne fi nansowe turbu-
lencje, jesteśmy dla banków 
i fi rm realizujących na nasze 
zlecenie wielomilionowe in-
westycje wiarygodnym part-
nerem.  

Na dwóch ostatnich se-
sjach jeden z radnych za-
rzucał Panu, że miasto 
jest nieudolne w pozyski-
waniu środków zewnętrz-
nych. 
Dla mnie to kłamstwo, któ-
re wielokrotnie powtarzane 
ma stać się prawdą. Jak moż-
na coś takiego powiedzieć 
publicznie, gdy w prawie 45 
procentach miejskie inwe-
stycje są fi nansowane z do-
tacji? Ten radny nie obraża 

mnie, ale z pewnością moich 
współpracowników, dzię-
ki staraniom których prze-
budowa i odwodnienie dróg 
na terenie dawnego Chemi-
texu oraz budowa sieci desz-
czowej i zbiornika retencyj-
nego w ul. Płockiej w 100 
proc. fi nansowana jest przez 
NFOŚiGW i Fundusz Inwe-
stycji Lokalnych, za przebu-
dowę ul. 15 Sierpnia w 89 
proc. odpowiadają fi nanso-
wo rządowe Fundusze Dróg 
Samorządowych i Inwestycji 
Lokalnych, termomoderni-
zację budynku Środowisko-
wego Domu Samopomo-
cy w 72 proc. wziął na siebie 
marszałek Mazowsza. W je-
denaście lat przeprowadzi-
liśmy kilkaset inwestycji za 
206 mln, a w niemal połowie 
koszty z tym związane po-
kryliśmy z darowizn przeka-
zanych przez rząd, marszał-
ka, ministerstwa, fundusz 
ochrony środowiska. I to 
ktoś nazywa nieudolnością?

Być może radni opozycji 
patrzą na te same cyfry, 
ale inaczej je interpretują. 
Taka już rola opozycji.
Być może, ale każda opo-
zycja musi zachować mini-
mum rozsądku, a tu rozsąd-
ku nie widzę. Kwestionują 
ofi cjalne dokumenty fi nan-
sowe weryfi kowane przez 
Regionalną Izbę Obrachun-
kową, czyli organ nadzo-
rujący fi nanse samorządo-
we. Kwestionują opinie Izby 
dotyczące sytuacji ekono-
micznej Sochaczewa. Mając 
takich partnerów po dru-
giej stronie, chcę raz jeszcze 
zwrócić się do radnych PiS i 
Forum, do moich zastępców, 
pani skarbnik, wszystkich 
pracowników   samorządo-
wych - nie dajcie sobie wmó-
wić, że jesteście szkodnika-
mi, że pogrążacie miasto. 
Prawda jest inna. To dzięki 
wam miasto się rozwija, a do 
końca tej kadencji zbliżymy 
się do kwoty ćwierć miliarda 
złotych wydanej na inwesty-
cje. Mieszkańcy widzą nowe 
drogi, chodniki, oświetlenie, 
sale sportowe, boiska, par-
ki, ekologiczne autobusy, te-
reny rekreacyjne nad Bzurą 
i Utratą. Widzą i docenia-
ją pozytywne zmiany za-
chodzące w Sochaczewie, a 
to ich opinia jest dla mnie i 
moich współpracowników 
najważniejsza. 
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Jeszcze w tym roku w ulicach Spartańskiej i Gwar-
dyjskiej ustawione zostanie nowe oświetlenie uliczne. 
Przetarg na te prace wygrała fi rma Usługi Elektryczne 
Adam Adamski z Żyrardowa (258,3 tys. zł), która będzie 
miała miesiąc od podpisania umowy, na wykonanie 
całego zakresu prac. Przy Gwardyjskiej i Spartańskiej 
położonych zostanie ponad kilometr przewodów 
zapewniających zasilanie 35 lampom wyposażonym 
w energooszczędne oprawy ledowe.

Za kilka dni pojedziemy ulicą Płocką. Wykonawca 
kończy odtwarzanie nawierzchni asfaltowej, a w tym 
tygodniu zajmie się malowaniem pasów.

Na ulicy Zacisznej pojawiły się długo wyczekiwane 
latarnie.  Droga pełni rolę ważnego łącznika między 
ulicą Łąkową i Piaszczystą. Jest też ciągiem pieszym 
prowadzącym na przystanek miejski przy ulicy Łąkowej 
i oczywiście do zaprzyjaźnionego osiedlowego sklepu 
„Pod Lasem”. Codziennie poruszają się tym fragmen-
tem drogi osoby starsze, rodzice z dziećmi i młodzież, 
w szczególności mieszkańcy ulicy Żwirowej, Piaszczystej 
i wszystkich przyległych uliczek. Cieszę się, że udało się 
zrealizować tę inwestycję zgodnie z planem. Oczywiście 
to nie koniec dobrych wiadomości dla mieszkańców tej 
części naszego miasta – napisał 22 listopada na swym 
profi lu na FB radny z tej dzielnicy Marcin Cichocki.

Montaż zakończony

Jaśniej na Gwardyjskiej 
i Spartańskiej

Płocka na fi niszu
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Z propozycją wpisania jej do 
inwestycyjnych planów mia-
sta wystąpił na czerwcowej se-
sji burmistrz Piotr Osiecki. Na 
jego wniosek rada wydzieliła 
pieniądze na projekt i można 
było rozpocząć poszukiwania 
fi rmy gotowej podjąć się tego 
zadania. Opracowanie wielo-
branżowej dokumentacji zle-
cono fi rmie MG BC z Olszyna 
(154 tys. zł).

- Planujemy pełną przebu-
dowę tej drogi, całego ponad 
800-metrowego miejskiego 
odcinka, to jest wymianę asfal-
tu, krawężników, nawierzch-
ni wjazdów na posesje, dobu-
dowę odwodnienia, montaż 
nowego oświetlenia. Chcieli-
byśmy wprowadzić tam do-
datkowy element poprawiający 
bezpieczeństwo użytkowni-
ków jednośladów, czyli ciąg 
pieszo-rowerowy. Czy to się 
uda, dowiemy się za kilka dni – 
mówi burmistrz Piotr Osiecki.

Ulica Rozlazłowska pod 
jednym względem jest wy-
jątkowa. Pas drogowy w ja-
kim ratusz może planować 
lampy czy ścieżkę rowerową, 
jest wąski. Na pewnych od-
cinkach ma tylko 8 metrów 
szerokości, podczas gdy sama 
jezdnia musi mieć ich sześć. 
Projektantom będzie trud-

no zmieścić całą infrastruk-
turę drogową w dostępnym 
terenie, dlatego ratusz roz-
łożył prace nad dokumenta-
cją na dwa etapy. Najpierw 
chce zobaczyć koncepcję, 
która wskaże, jak droga bę-
dzie odwodniona, czy uda się 
poprowadzić obok niej jedy-
nie chodnik, a może ciąg dla 
pieszych i rowerzystów, gdzie 
powinny stanąć lampy. Na 
tym etapie pozna też szacun-
kowy koszt zadania.

- Ulica Rozlazłowska bę-
dzie wyzwaniem dla projek-
tantów także z tego względu, 
że w pasie drogowym prze-
biegają liczne instalacje – sa-
nitarna, telekomunikacyjna, 
elektryczna, wodno-kanali-

zacyjna, gazowa. Z pewnością 
na niektórych odcinkach trze-
ba zaplanować ich przeniesie-
nie – dodaje burmistrz.

Koncepcja   powstanie 
jeszcze w tym roku, a pełna 
dokumentacja, wraz z kosz-
torysami, uzgodnieniami i 
kompletem pozwoleń - do 
30 października 2022 roku.

Zielone światło dla tej in-
westycji   zapalono   na czerw-
cowej sesji rady miasta, gdy 
burmistrz wpisał ją do Wie-
loletniej Prognozy Finanso-
wej m.in. wraz z dodatkowy-
mi pieniędzmi na dokończenie 
remontu ul. 15 Sierpnia oraz 
środkami na projekt przebu-
dowy stadionu w Chodakowie. 
Za inwestycjami   zagłosowa-

li wówczas radni PiS i Socha-
czewskiego Forum Samorzą-
dowego: Marcin Cichocki, 
Sławomir Dorywalski, Kry-
styna Dybiec, Selena Majcher, 
Piotr Pętlak, Kamila Goła-
szewska-Kotlarz, Renata Soko-
łowska, Sylwester Kaczmarek, 
Edward Stasiak, Arkadiusz 
Karaś, Magdalena Zborowska, 
Sylwester Zdzieszyński.

Przeciwni byli radni Ko-
alicji dla Sochaczewa i Bez-
partyjni Samorządowcy: 
Janusz Bąbała, Robert Błasz-
czyk, Marek Gołkowski, 
Adam Kloch, Alicja Korkosz, 
Andrzej Kuśmirek, Jolanta 
Kulpa-Szczepaniak i niezrze-
szony w żadnym klubie rad-
ny PO, Jacek Krzemiński.

Kolej na Rozlazłowską
W tym roku koncepcja, w przyszłym gotowy projekt. Kolejna znacząca 
na drogowej mapie miasta ulica ma zostać gruntownie przebudowana, 
by poprawić bezpieczeństwo pieszych, rowerzystów i kierowców. Za kilka dni 
poznamy koncepcję przebudowy ul. Rozlazłowskiej.

Eksperci alarmują: nieefek-
tywne spalanie paliw, ta-
kich jak węgiel niskiej jako-
ści, drewno oraz odpady w 
domowych piecach, prowa-
dzi do emisji szkodliwych 
pyłów i gazów, np. tlenku 
węgla, dwutlenku siarki, 
azotu oraz ozonu. 

Dlatego niezwykle ważne jest 
stosowanie odpowiednie-
go paliwa oraz kotłów speł-
niających najnowsze stan-
dardy spalania. Wiąże się to 
nie tylko z odpowiedzialno-
ścią za środowisko, ale przede 
wszystkim za zdrowiem są-
siadów. Zanieczyszczenia z 
„kopciuchów” powodują wy-

stępowanie schorzeń ukła-
du oddechowego, sercowo-na-
czyniowego, nerwowego oraz 
zwiększają ryzyko występo-
wania alergii, cukrzycy typu 2,
insulinooporności a nawet 
bezpłodności. 

Dlatego na terenie So-
chaczewa prowadzona jest 
inwentaryzacja źródeł cie-
pła. Jej celem jest zlokalizo-
wanie posesji zaopatrzonych 
w piece, w których spalanie 
odbywa się w sposób nie-
efektywny, powodując za-
nieczyszczanie powietrza.

Przedstawiciele fi rmy 
Ekolog proszą mieszkańców 
miasta o udzielenie pomo-
cy i niezbędnych informacji 

prowadzącym przedsięwzię-
cie ankieterom. Jest to bardzo 
ważne, gdyż uniemożliwie-
nie   przeprowadzenia inwen-
taryzacji spowoduje   zaklasy-
fi kowanie źródła ciepła jako 
najbardziej trującego.

Inwentaryzacja   odbywa 
się zarówno metodą wywiadu 
bezpośredniego, jak i ankie-
ty internetowej, którą można 
wypełnić samodzielnie.

Ankieta internetowa do-
stępna jest pod adresem 
www.sochaczew.pl, w za-
kładce „Inwentaryzacja źró-
deł ciepła”.

Zadanie pn. Inwentaryzacja in-

dywidualnych źródeł ciepła na terenie 

Gminy Miasto Sochaczew w 2021 r. re-

alizowane jest przy pomocy środków z 

budżetu Województwa Mazowieckie-

go w ramach Mazowieckiego instru-

mentu Wsparcia Ochrony Powietrza 

i Mikroklimatu MAZOWSZE 2021. 

Inwentaryzują piece w mieście

Na sesję wrócił temat 
punktowej zmiany Stu-
dium uwarunkowań i kie-
runków zagospodarowania 
przestrzennego miasta dla 
dwóch działek stanowią-
cych część tzw. pól czer-
wonkowskich. 

To teren o łącznej po-
wierzchni 3,5 hektara na-
leżący do fi rmy VFM Real 
Estate. Zmiana studium z 
terenów   wielofunkcyjnej 
zabudowy usługowej na te-
reny zabudowy mieszka-
niowej wielorodzinnej ma 
umożliwić fi rmie rozpo-
częcie inwestycji, czyli do-
celowo budowę dziesięciu 
budynków mieszkalnych o 

wysokości od ośmiu kondy-
gnacji od strony ulicy Olim-
pijskiej do czterech pięter w 
sąsiedztwie tzw. osiedla mi-
lionerów. W lutym br. rada 
zdecydowała, że na wspo-
mnianych działkach pod-
stawowym kierunkiem za-
gospodarowania   będzie 
zabudowa   mieszkaniowa 
wielorodzinna, lecz woje-
woda stwierdził nieważ-
ność tej uchwały. W roz-
strzygnięciu   nadzorczym 
służby wojewody zwróciły 
uwagę m.in., że skala mapy 
(1:40.000) jest zbyt mała. 
Ratusz dokonał jej korekty i 
do studium analizowanego 
na listopadowej sesji dołą-
czył mapę w skali 1:25.000. 

Zmiana studium

Do redakcji „Ziemi So-
chaczewskiej” zgłosiła się 
mieszkanka   legitymująca 
się orzeczeniem o niepełno-
sprawności. Jej wątpliwości 
budziła dodatkowa opłata, 
naliczona za niewłaściwe 
korzystanie ze strefy płat-
nego parkowania, mimo że 
posiada wspomniane orze-
czenie. 

Tłumaczyła, że wyznaczone 
dla niepełnosprawnych nie-
bieskie miejsca były zajęte, 
więc stanęła na innym miej-
scu. Za szybą zostawiła kar-
tę parkowania dla osób nie-
pełnosprawnych, a mimo to 
za wycieraczką znalazła kwit 
z wezwaniem do wniesienia 
opłaty dodatkowej.

O wyjaśnienia zwrócili-
śmy się do Beaty Furman, dy-
rektora zarządzającego strefą 
Zakładu Komunikacji Miej-
skiej. Jak nam powiedziała, 
uchwalony przez radę mia-
sta regulamin strefy jest w 
tym względzie jednoznacz-
ny. Osoby niepełnospraw-
ne obejmuje zerowa stawka 
za parkowanie, ale jedynie w 
sytuacji, w której pozostawią 
swój samochód na jednym z 
zastrzeżonych stanowisk po-

stojowych   oznakowanych 
znakiem P-24, czyli „miejsce 
dla pojazdu osoby niepełno-
sprawnej”. Żadne inne stano-
wisko w strefi e nie zwalnia z 
opłacenia parkowania. 

Dyrektor Furman zapew-
niła przy tym, że zawsze w 
sytuacji gdy osoba niepełno-
sprawna nieświadoma prze-
pisów regulaminu zostanie 
obciążona dodatkową opła-
tą i wniesie o umorzenie tej 
opłaty, ZKM przychyla się 
do takiego wniosku. Ale tyl-
ko raz. ZKM dokładnie wy-
jaśnia wówczas kierowcy, 
jak należy korzystać ze stre-
fy, żeby w przyszłości unik-
nąć przykrych sytuacji. Jak 
się okazuje, interweniująca w 
naszej redakcji mieszkanka 
już raz miała umorzoną opła-
tę dodatkową i została po-
informowana, że bezpłatnie 
może parkować wyłącznie na 
miejscach przeznaczonych 
dla kierowców niepełno-
sprawnych. 

(seb)

Niepełnosprawny w strefi e

Uwaga na oszustów

Do ratusza dotarły sygnały, że ktoś podaje się za ankietera 
fi rmy Ekolog i próbuje wchodzić do domów, dlatego przypo-
minamy, że ankieterzy działający na zlecenie Urzędu Miasta 
mają przy sobie dwa upoważnienia – jedno podpisane przez 
burmistrza Sochaczewa, drugie wystawione przez fi rmę 
Ekolog. Można, a nawet należy żądać ich okazania.
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NASZE SPRAWY

OGŁOSZENIE

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

II przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr V/26/2015 z dnia 02.02.2015 r.

Lp. Nr ewidencyjny nieruchomości Oznaczenie w księdze wieczystej KW Nr Powierz-chnia w ha Położenie nieruchomości ul. Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie miejscowym Postąpienie na przetargu Wadium Cena wywoławcza (brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. 3318 PL1O/00052760/8 0,1241 Rozlazłowska Działka niezabudowana Teren zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej z 
dopuszczeniem zabudowy usługowej (tereny zalewowe)

2 000,00zł 10 000,00zł 130 000,00zł

Przetarg  odbędzie się w dniu 23.12.2021r. o godz.10.00 (sala konferencyjna, I piętro) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium należy wpłacić do dnia 20.12.2021r. 
na konto sum depozytowych  Gminy Miasto Sochaczew: Bank Spółdzielczy w Sochaczewie Nr 51 9283 0006 0043 0197 2000 0100. Wadium ulega przepadkowi, gdy osoba,  która przetarg 
wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział 
Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasto Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

Sebastian Stępień

Zebranych w sali konferen-
cyjnej kramnic miejskich po-
witała naczelnik Wydziału 
Polityki Społecznej i Ochrony 
Zdrowia Joanna Kamińska. 
Poza nagrodzonymi zjawi-
li się burmistrz Piotr Osiecki 
ze swoim zastępcą Markiem 
Fergińskim oraz przewodni-
cząca Komisji Rodziny, Zdro-
wia i Spraw Społecznych Ka-
mila Gołaszewska-Kotlarz. 

Kilka słów do zebranych 
skierował burmistrz Osiecki. 
Podkreślił, jak ważna jest rola 
pracowników socjalnych w 
czasie pandemii. Wyraził też 
gorące podziękowania od ca-
łego samorządu za codzien-
ne starania i serce wkładane 
w pracę na rzecz potrzebują-
cych wsparcia mieszkańców 
miasta.

W Sochaczewie istnie-
je kilka instytucji zajmują-
cych się najbardziej potrze-
bującymi. I tak na przykład 
Centrum Usług Społecz-
nych udziela pomocy nieza-
radnym życiowo rodzinom, 
osobom chorym, bezdom-
nym i samotnym oraz wspie-
ra seniorów. Środowiskowy 
Dom Samopomocy zapra-
sza w swoje progi osoby ze 
schorzeniami psychiczny-
mi, organizuje im różne for-
my terapii, wycieczki. Do 
tego sektora zalicza się także 

Miejski Żłobek Integracyj-
ny otaczający opieką setkę 
najmłodszych mieszkańców 
Sochaczewa.

Jak co roku, w porozu-
mieniu z Wydziałem Poli-
tyki Społecznej i Ochrony 
Zdrowia UM, dyrektorami 
placówek, burmistrz docenił 
wyróżniających się pracow-
ników jednostek zaliczanych 
do sektora pomocy społecz-
nej. Poniżej prezentujemy li-
stę nagrodzonych z okazji 
Dnia Pracownika Socjalnego:

Centrum Usług Społecz-
nych:
Zofi a Berent – dyrektor, Mario-
la Zielak, Anna Chłystek, Alek-
sandra   Lewandowska-Racz-
kowska, Edyta Świątkowska, 
Agnieszka Targaszewska, Mo-
nika Opolska, Małgorzata Py-
rak, Katarzyna Sas.

Środowiskowy Dom Samo-
pomocy:
Adrian Kamiński – p.o. dy-
rektora, Joanna Bast, Seba-
stian Brzeziński, Gabriela 
Modrak, 

Miejski Żłobek Integracyjny:
Izabela Bińkowska – dy-
rektor, Urszula Maciak, 
Martyna Stasiak, Patrycja 
Tomczak, Jadwiga Wawer, 
Justyna Sowacka

Pracownicy socjalni 
zostali nagrodzeni
Święto wszystkich pracowników służb społecznych, a w szczególności pracowników socjalnych, 
obchodzone jest od trzech dekad i przypada 21 listopada. W tym roku, ze względu na 
pandemię, w Sochaczewie nie odbyła się uroczysta gala z tej okazji. Jednak dzień później, 
22 listopada, w kramnicach miejskich nie zabrakło życzeń i nagród. Tych ostatnich, 
wyróżniającym się pracownikom służb społecznych, burmistrz przyznał dziewiętnaście.

Nie bądź obojętny
W związku ze zbliżającym się okresem zimowym chcemy 
uwrażliwić mieszkańców na los osób bezdomnych, prze-
bywających w pustostanach, altanach ogrodowych czy 
piwnicach i innych tego typu miejscach.
Jeżeli wiemy, że w naszym otoczeniu znajdują się osoby 
potrzebujące natychmiastowej pomocy, powinniśmy to 
zgłosić do Centrum Usług Społecznych lub powiadomić 
policję. Osoby takie otrzymają wsparcie w formie posiłku 
bądź skierowania do ośrodka dla osób bezdomnych, 
noclegowni. 
Nie bądźmy obojętni, reagujmy, jeśli zauważymy kogoś 
potrzebującego pomocy. Zawiadamiajmy odpowiednie 
służby tj. Centrum Usług Społecznych czy policję. Wy-
starczy jeden telefon, aby uratować komuś życie.
Centrum Usług Społecznych 46 863 14 81 
Policja 997
Telefon alarmowy 112

Blok operacyjny sochaczew-
skiego szpitala przejdzie 
gruntowną   modernizację. 
Dofi nansowanie w wysokości 
4 mln zł przekaże na ten cel 
samorząd wojewódzki. Środ-
ki będą wypłacane w latach 
2022-24.

Umowę na dofi nansowanie za-
dania podpisały władze staro-
stwa oraz marszałek Mazow-
sza Adam Struzik. Całkowita 
wartość zadania to 6,6 mln zł, 
przy czym dotacja będzie wy-
płacona w transzach przez trzy 
najbliższe lata. W roku 2022 
maksymalnie do kwoty 1 mln 
zł, w 2023 do kwoty 2 mln zł i 
w roku 2024 maksymalnie do 
kwoty 1 mln zł.

- To znakomita informa-
cja. W imieniu swoim oraz 

pracowników szpitala ser-
decznie dziękuję wszystkim 
przyjaciołom naszego szpita-
la - mówił tuż po podpisaniu 
umowy dyrektor szpitala Ro-
bert Skowronek.

Starosta Jolanta Gonta 
podkreśliła natomiast, iż Za-
rząd Powiatu będzie dążył do 
pozyskiwania kolejnych środ-
ków zewnętrznych ze wszyst-
kich dostępnych źródeł. Reali-
zacja tej inwestycji pozwoli na 
podniesienie jakości świad-
czonych usług medycznych 
w sochaczewskim szpitalu, 
a dzięki modernizacji zabie-
gi operacyjne będą przepro-
wadzane w warunkach bez-
pieczniejszych zarówno dla 
pacjentów, jak i personelu me-
dycznego. 

(opr.sos)

Blok operacyjny do remontu

Krajowa   Administracja 
Skarbowa   w prowadziła 
skierowaną do swoich klien-
tów usługę „Umów wizytę w 
urzędzie skarbowym”. 

Jej celem jest podniesienie 
komfortu podatników, któ-
rzy do urzędu skarbowego 
mogą przyjść w wybranym 
przez siebie czasie, bez cze-
kania w kolejkach, co zwięk-
sza także ich bezpieczeństwo 
w trudnym czasie pandemii. 
Jak przekonuje dyrektor Izby 

Administracji Skarbowej w 
Warszawie Bartosz Zbarasz-
czuk, której podlega m.in. 
sochaczewski Urząd Skarbo-
wy, dzięki rezerwacji wizyty 
podatnicy mogą szybciej za-
łatwić swoje sprawy, zazwy-
czaj już podczas pierwszego 
kontaktu z US. Wizytę e- w 
Urzędzie Skarbowym moż-
na umówić poprzez stronę: 
wizyta.podatki.gov.pl. Ikon-
kę odsyłającą do tej usługi 
umieszczono na samej górze 
strony. 

W skarbowym bez kolejek
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Ostatnia, przedświąteczna 
edycja spotkań w kram-
nicach, zaplanowana na 5 
grudnia, nosi tytuł „Roz-
tańczone Mikołajki”. Ale 
oprócz zajęć tanecznych 
odbędą się tradycyjne „gor-
donki” oraz warsztaty pla-
styczne.

O godz. 10:45 rozpoczną się 
zajęcia gordonowskie dla 

najmłodszych, jak zwykle 
w dwóch grupach. Popro-
wadzi je muzyk Magdale-
na Jaworska. Kwadrans po 
dwunastej wystartują prze-
miennie zajęcia taneczne 
oraz warsztat plastyczny.

„Roztańczone Mikołaj-
ki” poprowadzi Grzegorz 
Maślanka, tancerz, chore-
ograf, artysta Teatru Mu-
zycznego w Poznaniu, dwu-

krotny Mistrz Polski w 
Polskich Tańcach Narodo-
wych w Formie Towarzy-
skiej. W 2013 roku założył 
Szkołę Tańca i Sztuki Baletu 
MASH ART w Żyrardowie.

Zajęcia zapowiadają się 
więc interesująco, podob-
nie jak warsztat pod kie-
runkiem artystki plastyka 
Barbary Derdy. Z racji nad-
chodzących świąt tym ra-

zem dzieci wykonają „Coś 
w bombce”. Znając inwencję 
twórczą prowadzącej oraz 
uczestników,   w ynik iem 
spotkania będą fajne prace.

Organizatorzy   Arty-
stycznych Kramnic przy-
pominają, że obowiązu-
ją nas przepisy covidowe, 
dlatego wszyscy uczestnicy 
powinni się do nich dosto-
sować. (sos)

Sochaczewska fi lia Peda-
gogicznej Biblioteki Woje-
wódzkiej ogłosiła nabór prac 
do trzech organizowanych 
cyklicznie konkursów dla 
uczniów i nauczycieli. Ich roz-
strzygnięcia poznamy wiosną 
przyszłego roku. 

Eliminacje do XIX edycji powia-
towego konkursu „Tę książkę 
warto przeczytać” odbędą się w 
dwóch etapach - szkolnym do 25 
lutego i międzyszkolnym 9 mar-
ca. Konkurs jest adresowany do 
uczniów szkół podstawowych i 
ponadpodstawowych z terenu po-
wiatu sochaczewskiego. Nauczy-
ciele ocenią i wybiorą maksymal-
nie czterech uczniów, którzy będą 
reprezentować szkołę w kolejnym 
etapie. Zadaniem uczestników bę-
dzie przygotowanie maksymalnie 
trzyminutowych nagrań prezen-
tacji wybranej książki.

Biblioteka zaprasza też do 
udziału w konkursie „Wydaje-
my własną książkę”. Prace moż-
na przesyłać na adres socha-
czewskiej fi lii biblioteki do końca 
marca. Finał 18. edycji konkur-
su, pod hasłem „Pamiętajcie o 
ogrodach. Czy tak trudno być 
poetą?” odbędzie się 11 maja. 

W tym samym terminie na-
stąpi rozstrzygnięcie i wręcze-
nie nagród w IX Powiatowym 
Konkursie Fotografi cznym dla 
Uczniów i Nauczycieli „Pamię-
tajcie o Ogrodach. Z książką 
wśród pól, łąk i lasów”. Każdy 
uczestnik może zgłosić do kon-
kursu tylko jedną fotografi ę. 
Należy ją dostarczyć do biblio-
teki (ul. Żeromskiego 39) naj-
później do 13 kwietnia. 

Więcej informacji oraz re-
gulaminy konkursów dostępne 
są na stronie internetowej orga-
nizatora: pbw.waw.pl. 

Dzień 19 listopada 2021 to dla nas ważna data i poważny debiut dla 
nowo przyjętych dzieci. Właśnie tego dnia po raz kolejny odbyła się 
uroczystość pasowania na „żłobkowicza”. Pani dyrektor „magicz-
nym ołówkiem” zamieniła nasze maluszki w „prawdziwych żłob-
kowiczów”. Wszyscy byli zadowoleni, uśmiechnięci a jednocześnie 
naprawdę wzruszeni. Na zakończenie każde dziecko otrzymało 
drobny upominek w postaci książeczki.

Trzy konkursy

Magiczny ołówek w żłobku

Sebastian Stępień

Podczas spektaklu 21 li-
stopada aktorzy „Teatru 
Pod Orzełkiem” - Magda-
lena Linkiewicz i Mariusz 
Orzełek, wcielili się w nie-
tuzinkowe postacie - Ma-
larkę Panią Białą i Poetę 
Pana Czarnego i na oczach 
młodych widzów tworzy-
li książkę o czarno-bia-
łym miasteczku. Dzieciaki 
wzięły udział w przygodach 
Czarnego i Białego Kota, 
Białego Niedźwiedzia, Fo-
tografa, Sroki-kłamczuchy, 
Białego Kruka i Rodziny 
Tralalińskich. Obserwowali 
też czarno-białe zjawiska z 
otaczającej nas rzeczywisto-
ści. Perypetie mieszkańców 
miasteczka były pretekstem 
do przekazania klasyki po-
ezji dziecięcej. Niewątpliwą 
atrakcją spektaklu były pła-
skie lalki przypominające 
fi gury wycięte z kart książ-
ki.

Przedstawienie spotka-
ło się ze znakomitym odbio-
rem małych krytyków. Nie 
zabrakło dogłębnego prze-
jęcia, a także salw gromkie-
go śmiechu.

Na zakończenie aktorzy 
zorganizowali widzom sze-
reg konkursów połączonych z 
zabawami ruchowymi. Dzie-
ci chętnie i z przyjemnością 
wzięły udział w zmaganiach 
tanecznych i spranościowych.

Tydzień później, 28 li-
stopada upłynął pod zna-
kiem warsztatów i rozwija-
nia kreatywności. Dzieci pod 
kierunkiem Katarzyny Or-
lińskiej wzięły udział w cie-
kawych zajęciach wypełnio-
nych muzyką. W atmosferze 
świetnej zabawy poznały 
m.in. podstawy zapisywania 
dźwiękow. 

Z kolei Barbara Derda 
pokazała milusińskim, ja-
kie cuda można stworzyć 
przy użyciu gipsowej płyt-
ki i gwoździa. W ramach 
zajęć „Coś z... kalendarza” 
stworzyły prosty warsztat 
drukarski. Z jego wykorzy-
staniem tworzyły ozdobne 
świąteczne koperty. Idealne 
nie tylko na list do święte-
go Mikołaja, ale też jako ele-
ment ciekawych świątecz-
nych stroików.

Teatralnie, artystycznie, 
kreatywnie i muzycznie
Przygotowana przez Urząd Miasta oferta dla najmłodszych sochaczewian stoi 
niezmiennie na wysokim poziomie. Za nami kolejne dwie odsłony VIII edycji 
Artystycznych Kramnic. 21 listopada na scenie zaprezentował się dobrze już 
znany naszej publiczności „Teatr pod Orzełkiem”. Z kolei 28 listopada kramnice 
zmieniły się w miejsce twórczej i artystycznej zabawy.

Kramnice w świątecznym nastroju
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Sebastian Stępień

Do 16 listopada 2023 roku 
Sochaczewską Radę Pożyt-
ku Publicznego tworzyć bę-
dzie 12 osób. Rada jest ciałem 
doradczym, konsultacyjnym 
i opiniodawczym, wspiera-
jącym burmistrza w działa-
niach zmierzających do lep-
szej współpracy ratusza z 
organizacjami pozarządowy-
mi. Do jej zadań należy opi-
niowanie projektów uchwał 
rady miejskiej dotyczących 
bezpośrednio „trzeciego sek-
tora”, wyrażanie opinii w 
sprawach dotyczących funk-
cjonowania organizacji po-
zarządowych i udzielanie po-
mocy w przypadku sporów 
pomiędzy organami admini-
stracji a NGO.

Na spotkaniu 17 listopada 
burmistrz Piotr Osiecki podzię-
kował osobom, które dotych-
czas tworzyły radę, za bezinte-
resowne zaangażowanie i pracę 
na rzecz sochaczewskiej spo-
łeczności oraz powitał nowych 
członków rady. Wręczył przy 
tym powołania do tego gre-
mium.

Na   przeprowadzonym 
pierwszym spotkaniu człon-
kowie SRDPP wybrali nowe 
prezydium i tak na kolejną ka-
dencję przewodniczącą rady 
została Agata Kalińska. Na sta-

nowisko jej zastępcy wybrany 
został Piotr Pętlak. Nie zmieni-
ła się obsada protokolanta rady 
- stanowisko to przez kolejne 
trzy lata piastować będzie Joan-
na Augustyniak.

Skład Sochaczewskiej Rady 
Działalności Pożytku Pu-
blicznego
Joanna Augustyniak - pra-
cownik Wydziału Sportu 
i Organizacji Pozarządo-
wych, - Marcin Cichocki - 
radny rady miejskiej, Anna 
Dąbrowska - RC Orkan, 
Agata Kalińska - naczelnik 
Wydziału Sportu i Organi-
zacji Pozarządowych, Joan-
na Kamińska - naczelnik 
Wydziału Polityki Społecz-
nej i Ochrony Zdrowia UM,
Selena Majcher - radna rady 
miejskiej, Teresa Michałow-
ska - Krajowe Stowarzysze-
nie Pomocy Osobom Po-
trzebującym „Z Sercem do 
Wszystkich”, Piotr Pętlak - 
radny rady miejskiej,  Maria 
Sadowska - Polski Związek 
Emerytów, Rencistów i In-
walidów, Jadwiga Urbaniak 
- Uniwersytet Trzeciego 
Wieku, Krzysztof Wasilew-
ski - Chorągiew Mazowiec-
ka ZHP - Hufi ec Sochaczew, 
Iwona Woźnicka-Pietrzak 
- Towarzystwo Przyjaciół 
Dzieci.

Rada pożytku 
w nowym składzie
W środę 17 listopada w kramnicach miejskich na trzyletnią kadencję powołani 
zostali członkowie Rady Działalności Pożytku Publicznego. Nominacje odebrali 
z rąk burmistrza Piotra Osieckiego.

Szkolenie dla NGO
Wydział Sportu i Organizacji Pozarządowych zaprasza, 
działających na terenie Sochaczewa, przedstawicieli 
stowarzyszeń na bezpłatne szkolenie. Spotkanie zorgani-
zowane zostanie w trybie online we wtorek 7 grudnia o 
godz. 17.00. 
Tematem szkolenia będzie przekazywanie i otrzymywanie 
dotacji w kontekście corocznych konkursów ogłaszanych 
przez Miasto Sochaczew. Podczas spotkania uczestnicy 
zostaną zapoznani m.in. z aktualnymi informacjami doty-
czącymi dokumentowania realizacji zadań publicznych, 
także z uwzględnieniem komplikacji wynikających z 
pandemii. Szkolenie poprowadzi ekspert w tej dziedzinie 
- Artur Gluziński.
Więcej informacji o szkoleniu udzielają pracownicy Wy-
działu Sportu i Organizacji Pozarządowych UM.

KONDOLENCJE

22 listopada w wieku 90 lat zmarła 

Henryka 
Pietrzak

inicjatorka utworzenia Stowarzyszenia 
Emerytów i Rencistów „Włókienko”

i jego pierwsza prezes w latach 2006-2012 

Szczere wyrazy współczucia rodzinie, 
bliskim i przyjaciołom przekazują

Renacie 
Trojanowskiej

pracownikowi Wydziału Zarządzania 
Kryzysowego i Obrony Cywilnej

serdeczne wyrazy współczucia i wsparcia 
z powodu śmierci 

Taty
składa burmistrz Piotr Osiecki

wraz z pracownikami urzędu miasta

Burmistrz 
Sochaczewa
Piotr Osiecki

Przewodniczący 
Rady Miejskiej

Sylwester Kaczmarek

Jeśli dziecko zachorowało 
lub jest objęte kwarantan-
ną, to rodzic może zostać z 
nim w domu. W tym czasie 
otrzyma zasiłek opiekuń-
czy. Konieczne jest jednak 
ubezpieczenie chorobowe 
– obowiązkowe na etacie, 
a dobrowolne dla przedsię-
biorców i zleceniobiorców.

Jak przypomina rzecznik 
prasowy ZUS województwa 
mazowieckiego Piotr Ole-
wiński, gdy dziecko zacho-
ruje, nieważne czy jest to 
COVID-19 czy innego ro-
dzaju choroba, ubezpieczony 
rodzic dziecka może skorzy-
stać z zasiłku opiekuńcze-
go. Liczba dni, za które przy-
sługuje ten zasiłek zależy od 
wieku i niepełnosprawno-
ści dziecka. Gdy ma do 14 
lat, to zasiłek można pobie-
rać 60 dni w danym roku 
kalendarzowym. Jeśli opie-
ki wymaga chore dziecko w 
wieku powyżej 14 lat, będzie 
to już maksymalnie 14 dni. 
Z kolei w przypadku dziec-
ka z niepełnosprawnością w 
wieku 14-18 lat będzie to 30 
dni w danym roku kalenda-
rzowym. Identyczne zasa-
dy obowiązują, gdy zdrowe 
dziecko zostanie poddane 
kwarantannie w związku z 
kontaktem z osobą zakażoną 
koronawirusem.

Zasiłek opiekuńczy moż-
na również otrzymać w ra-
zie konieczności opieki nad 
zdrowym dzieckiem w wie-
ku do 8 lat, ale tylko w sy-
tuacjach ściśle określonych 
w przepisach, m.in. w przy-
padku   nieprzewidzianego 
zamknięcia żłobka, klubu 
dziecięcego, przedszkola lub 
szkoły, do których uczęszcza 
dziecko. Zamknięcie placów-
ki jest nieprzewidziane, jeśli 
ubezpieczony dowiedział się 
o nim w terminie krótszym 

niż 7 dni przed jej zamknię-
ciem. W tym przypadku li-
mit to maksymalnie 60 dni w 
roku kalendarzowym.

Zasiłek opiekuńczy wy-
nosi 80 proc. wynagrodze-
nia i przysługuje osobom 
objętym ubezpieczeniem 
chorobowym. Nie ma tutaj 
znaczenia, czy ubezpiecze-
nie jest obowiązkowe jak w 
przypadku umowy o pracę, 
czy też dobrowolne jak dla 
prowadzących działalność 
gospodarczą lub pracują-
cych na podstawie umo-
wy zlecenie. Po zasiłek na-
leży zgłosić się do swojego 
pracodawcy, a w przypad-
ku przedsiębiorców – bez-
pośrednio do ZUS.

Świadczenie to może 
być zastosowane, jeśli nie 
ma innych osób, które są we 
wspólnym   gospodarstwie 
domowym i mogą zapew-
nić opiekę dziecku. Nie do-
tyczy to jednak opieki nad 
chorym dzieckiem w wieku 
do 2 lat – w takiej sytuacji 
zasiłek przysługuje nawet 
wtedy, gdy inni członkowie 
rodziny mogliby zapewnić 
dziecku opiekę.

Łączny okres wypłaty za-
siłku opiekuńczego z powodu 
opieki nad dziećmi i innymi 
członkami rodziny nie może 
przekroczyć 60 dni w roku 
kalendarzowym. Natomiast 
gdy opieka dotyczy wyłącznie 
dzieci z niepełnosprawnością 
(w wieku od 8 do 18 lat, a gdy 
są chore - od 14 do 18 lat) i in-
nych chorych członków ro-
dziny (w wieku od 14 lat), 
łączny okres wypłaty zasił-
ku wynosi maksymalnie 30 
dni. Wymienione limity dni, 
za które przysługuje zasi-
łek opiekuńczy, nie zależą od 
liczby dzieci i członków ro-
dziny, którzy wymagają opie-
ki, ani liczby osób uprawnio-
nych do tego zasiłku. 

Zasiłek w trakcie izolacji 
lub kwarantanny dziecka
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19 listopada w Sochaczew-
skim Centrum Kultury 
swoje umiejętności zapre-
zentowali soliści i zespoły a 
wspólnym mianownikiem 
ich występu była twórczość 
tych, którzy na polską kul-
turę mieli i nadal mają zna-
czący wpływ.

Zanim ze sceny popły-
nęły pierwsze nuty, dyrektor 
PSM Ludwik Skrzypek przy-
pomniał, że w szkole muzycz-
nej trwa remont sali widowi-
skowej, a inwestycja doszła 
do skutku dzięki rządowemu 
wsparciu. Powitał uczniów, 
rodziców oraz gości, którzy 
przyszli oklaskiwać młode ta-
lenty. Byli wśród nich m.in. 
poseł Maciej Małecki, radna 
rady miejskiej Selena Majcher, 
naczelnik Wydziału Kultury, 
Turystyki i Promocji Miasta 
Joanna Niewiadomska-Kocik.

Koncert rozpoczęła Na-
tasza Paga, uczennica Anny 
Wróblewskiej, Polonezem As 
- dur Fryderyka Chopina. Za-
raz po niej Kamila Łukasze-
wicz z klasy wiolonczeli za-
grała Scherzo Kaprys op. 13 
Karola Skarżyńskiego. Potem 
przyszedł czas na trzy tańce. 
Maria Lach, uczennica Paw-

ła Leszczyńskiego, wykona-
ła doskonale znanego z fi lmo-
wej adaptacji „Pana Tadeusza” 
Poloneza Wojciecha Kilara, 
Nel Krzemińska-Turek zagra-
ła Mazurka C-dur op. 24 nr 2 
Fryderyka Chopina, a Amelia 
Stefańska Obertasa Henryka 
Wieniawskiego.

Wielokrotnie nagradzana 
na festiwalach i przeglądach 
Natalia Donat zagrała Fan-
tazję Impromptu cis-moll op. 
posth. I Etiudę c-moll op. 25 
Fryderyka Chopina. Do dzieł 
najbardziej znanego pol-
skiego kompozytora sięgnął 
także kwartet saksofonowy 

(Maciej Kawka, Krzysztof 
Wachowski, Mikołaj Budner 
i Karol Połeć), prowadzo-
ny przez Alberta Guta, któ-
ry udowodnił, że Mazurek F- 
dur op. 68 nr 3 Chopina nie 
musi kojarzyć się tylko z for-
tepianem.

Drugą część koncertu 
wypełniła Orkiestra Kame-
ralna szkoły II stopnia pod 
dyrekcją Zbigniewa Gracy. 
Młodzież zagrała Menueta 
G- dur Ignacego Jana Pade-
rewskiego, Fantazję Grze-
gorza Miśkiewicza oraz trzy 
utwory w dawnym stylu 
Henryka Mikołaja Górec-
kiego.

Dziękując za udział w 
koncercie, dyrektor Ludwik 
Skrzypek raz jeszcze zwró-
cił się do posła Małeckie-
go podkreślając, że eduka-
cja młodzieży, promowanie 
jej talentu, to najlepsza in-
westycja w przyszłość i za-
prosił gości na kolejny kon-
cert, który odbędzie się 9 
grudnia. Będzie to wyjąt-
kowe wydarzenie artystycz-
ne, gdyż w sali koncertowej 
PSM wystąpi jeden z uczest-
ników tegorocznego, XVIII 
Międzynarodowego Kon-
kursu Pianistycznego im. F. 
Chopina.

Muzyczna patriotycznie
Przywiązanie do ojczyzny można manifestować na różne sposoby - wywieszając 
3 maja na balkonie polską fl agę, idąc w pochodzie 11 listopada, regularnie płacąc 
podatki, albo jak uczniowie Państwowej Szkoły Muzycznej w Sochaczewie - 
przypominając słuchaczom muzyczne dzieła naszych kompozytorów.

W świetle rosnących wskaź-
ników covidowych, nieznanej 
perspektywy zachorowań, z 
jaką możemy mieć do czynie-
nia za kilka tygodni, kierując 
się również racjonalnością 
kosztów, sochaczewski ratusz 
podjął decyzję o wstrzymaniu 
przygotowań do miejskiej za-
bawy sylwestrowej.

To miało być pierwsze hucz-
ne powitanie nowego roku w 
nowym amfi teatrze – z mu-
zyką i fajerwerkami. Przygo-
towania do tego wydarzenia 
ruszyły w połowie września, 
gdy nic nie wskazywało, że 
liczba zachorowań tak gwał-
townie wzrośnie. Dziś nie 
sposób określić, co czeka nas 
za kilka tygodni, tymczasem 
strategiczne decyzje dotyczą-
ce wydania na zabawę sylwe-
strową kilkudziesięciu tys. 

zł trzeba podejmować teraz. 
Impreza wymaga zawarcia 
wiążących umów z artysta-
mi, fi rmami obsługującymi 
nagłośnienie,   oświetlenie, 
zapewniającymi transport, 
ochronę. Ich zerwanie przed 
sylwestrem oznacza dla mia-
sta wysokie kary.

Jest jeszcze jeden ważny 
aspekt. Miejski sylwester to im-
preza, która w krótkim czasie 
gromadzi w jednym miejscu 
dużą grupę ludzi, narażając ich 
na ewentualne zachorowania. 

Biorąc pod uwagę wszyst-
kie te kwestie ratusz podjął de-
cyzję o wstrzymaniu prac nad 
imprezą sylwestrową.

W sprawie pozostałych wy-
darzeń znajdujących się w ka-
lendarzu imprez organizowa-
nych przez miejskie jednostki 
kultury i sportu, decyzje będą 
podejmowane na bieżąco. (daw)

Jeszcze tylko do 3 grudnia 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzurą 
przyjmuje prace na doroczny 
konkurs bożonarodzeniowy, 
w tej edycji poświęcony „Pol-
skiej Szopce Regionalnej”. Są 
to więc ostatnie dni, kiedy 
można zgłosić własnoręcznie 
wykonaną szopkę. 

Organizatorzy zapraszają do 
udziału wszystkich zaintereso-
wanych - dorosłych, młodzież 
i dzieci. Prace oceniane będą w 
kategoriach: indywidualnej, ze-
społowej (do trzech osób), ro-
dzinnej oraz w czterech gru-
pach wiekowych: 3-6 lat, 7-13 
lat, 14-18 lat, osoby dorosłe. 

Muzeum przypomina, że 
maksymalne gabaryty szop-
ki nie powinny przekraczać 
60×50 cm w podstawie. Uczest-
nicy mogą wykorzystywać do-
wolne materiały, techniki i 
formy plastyczne, pod warun-
kiem, że nie użyją elementów 
seryjnych produkcji (fi gurek, 
pocztówek, elementów deko-
racji). Szczegółowy regulamin 
konkursu jest dostępny na stro-
nie organizatora: www.mu-
zeumsochaczew.pl.

Otwarcie wystawy szopek 
odbędzie się 11 grudnia w sie-
dzibie muzeum. Nagrodzone 
prace będą eksponowane na 
wystawie pokonkursowej do 
końca stycznia 2022 r.

Czas na szopkę

Spędźmy sylwestra 
bezpiecznie

W piątek 26 listopada, w 102. rocznicę urodzin Ryszar-
da Kaczorowskiego, harcerze wspólnie z przedstawiciela-
mi samorządu miejskiego oddali cześć Honorowemu Oby-
watelowi Sochaczewa. Przy ulicy jego imienia, obok hufca 
ZHP, złożyli kwiaty pod pomnikiem harcmistrza, ostatnie-
go prezydenta RP na uchodźstwie, zmarłego 10 kwietnia 
2010 roku w katastrofi e pod Smoleńskiem. (mf)

Dla legendarnego harcmistrza
Elżbieta Gizela Erban
„Fatalne zauroczenie”
To było pierwsze moje spo-
tkanie z autorką, której 
twórczość bardzo przypa-
dła mi do gustu. Czytałam 
jednym tchem, mimo że po-
wieść składa się z trzech to-
mów. Książki przenoszą 
nas w lata 50. i 60. XX wie-
ku i wydarzenia politycz-
ne tego okresu. Poznajemy 
pochodzącą z tzw. dobre-
go domu 17-letnią Izę. Mło-
da dziewczyna, tuż przed 
maturą, spotyka na dancin-
gu przystojnego, dużo od 
niej starszego ofi cera. Będąc 
pod jego urokiem, wbrew 
woli rodziców i nic o nim 

nie wiedząc, decyduje się na 
szybki ślub, po który pozna-
je prawdziwe oblicze już nie-
stety męża. Jej życie zmienia 
się w piekło. Czy te przeżycia 
pozwolą jej patrzeć na męż-
czyzn bez strachu i nienawi-
ści? Czy do tej młodziutkiej 
kobiety uśmiechnie się jesz-
cze szczęście? 

Anna Stryjewska
„Skradziona kołysanka”
Książka, pełna wzruszeń i 
emocji, na długo zapadła 
mi w pamięć. Razem z jej 
bohaterką, Basią, przeży-
wałam jej wzloty i upadki. 
Próby podźwignięcia się i 
odbicia od dna. Akcja toczy 

się w dwóch planach czaso-
wych – w latach 90. w Łodzi 
i później w Bieszczadach. 
Łódzka Basia ma wszyst-
ko – sławę, pieniądze, ko-
chanego męża i upragnioną 
córkę. Jest gwiazdą estra-
dy, której piosenki nuci cała 
Polska. I nagle zostaje nie-
mal żebraczką, mieszka-
jącą w nędznej chacie. To-
warzystwa dotrzymują jej 
tam przygarnięte bezdom-
ne psy i koty  oraz nieod-
łączna „kumpelka” wódka. 
Ta ostatnia zmienia jej życie 
w egzystencję zwykłego me-
nela, pośmiewiska całej wsi. 
Mimo to Basi nie sposób nie 
lubić. Ja również trzymałam 
kciuki, żeby szczęście znów 
się do niej uśmiechnęło. Czy 
tak się stało? Zapraszam do 
lektury.

Izabela Janiszewska
„Niewybaczalne”
W 1990 roku ktoś popełnił 
straszną zbrodnię – morder-
stwo trójki dzieci, w tym bra-
ta Zuzanny. 25 lat później ro-
dzinna tragedia zmusza kobietę 
do powrotu w rodzinne stro-
ny. Chce poznać prawdę o so-
bie i tragedii sprzed lat. Wraz 
z Zuzanną powoli zbliżamy 
się do prawdy i typujemy oso-
by odpowiedzialne za dawne 
zbrodnie. A typowanie winne-
go zmienia się wraz z kolejnymi 
poznawanymi faktami. Sięga-
łam po tę książkę po wcześniej-
szej lekturze trylogii autorki z 
dziennikarką Larysą i komisa-
rzem Wilczyńskim, wierząc, 
że się nie rozczaruję. Najnow-
sza historia dostarczyła mi wie-
lu emocji i spełniła moje oczeki-
wania. 
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O k re ś le n ie    p a t r io t y k i 
nie występuje w słowni-
ku PWN, co oznacza pew-
ną jego świeżość, warto 
więc je zdefiniować.  Są 
to, mówiąc wprost, przed-
mioty nawiązujące swym 
wzornictwem do symbo-
li narodowych - współcze-
snych bądź historycznych. 
Przeznaczenie przedmio-
tu uznanego za patriotyk 
może być rozmaite - by-
wają to przedmioty użyt-
kowe, ale też typowo 
ozdobne lub wręcz dzie-
ła sztuki. Do  patriotyków 
można zaliczyć przedmio-
ty o proweniencji wojsko-
wej - pierwotne bowiem 
ich przeznaczenie jest ści-
śle związane z funkcją em-
blematyczną - jak choćby 
w przypadku popularnego, 
żołnierskiego orzełka.

Orły, w rozmaitych 
odmianach, stanowią na 
ogół przeważającą część 
każdej rodzimej kolekcji 
patriotyków. Tak jest też w 
przypadku naszej muzeal-
nej wystawy. Co znamien-
ne - godło polskie jest 
swego rodzaju ewenemen-
tem, przetrwało bowiem 
w prawie niezmienionej 

formie przez dziewięć stu-
leci zmiennych losów na-
szego państwa. Odsuwając 
na bok legendy, źródła pi-
sane i niewiadomą do dziś 
przynależność gatunkową 
ptaka na denarze Princes 
Polonie, bitym przez Bo-
lesława Chrobrego, po raz 
pierwszy orła w znanej do 
dziś pozie ujrzeć możemy 
na brakteacie Kazimie-
rza Sprawiedliwego (1166-
1194). Oficjalnie herbem 
całego państwa stał się 
w 1295 roku, za czasów 
Przemysła II, który za-
mieścił go na rewersie pie-
częci majestatycznej.

Znak Orła Białego był 
surowo zakazany przez 
zaborców, ale odradzał się 
niczym Feniks przy okazji 
zrywów wyzwoleńczych. 
Krążył w nieoficjalnym 
obiegu, w wariantach na-
wiązujących do okresu 
niepodległości, często w 
towarzystwie symboliki 
religijnej. Trzymano go 
w polskich domach, był 
obecny na kartach pocz-
towych, manifestacjach 
patriotycznych, pojawiał 
się w formie tzw. „czarnej 
biżuterii” jako oznaka ża-

łoby, jak relikwię trakto-
wali go sybiracy. Wytwa-
rzanie, przechowywanie 
i zbieranie przedmiotów 
było zaś swoistym zama-
nifestowaniem tęsknoty 
za wolną ojczyzną - a w 
latach późniejszych cele-
browaniem jej odzyska-
nia.

S y m b o l i k a    p a t r i o -
tyczna, często pochodzą-
ca jeszcze z czasów za-
borczych, występowała w 
bardzo różnorodnych od-
mianach, chętnie sięga-
no po wzorce piastowskie, 
ale też popularny był orzeł 
stanisławowski (z czasów 
Stanisława Poniatowskie-
go, czyli ostatnich chwil 
niepodległości) lub zyg-
muntowski (Zygmunta III 
Wazy, czyli okresu mocar-
stwowości Rzeczypospoli-
tej).  

Przedmiotem dysku-
sji okazało się nieoczeki-
wanie nakrycie głowy. W 
związku z rosnącą popu-
larnością idei liberalizmu 
oraz socjalizmu, niosą-
cych ze sobą nastroje an-
tymonarchistyczne, koro-
na na głowie orła stała się 
kwestią sporną, przy czym 

przeciwnicy jej umieszcza-
nia zauważali, że orły pia-
stowskie również jej nie 
miały.

Podczas I wojny świato-
wej nastąpił ogromny wy-
syp orzełków, używanych 
przez rozmaite formacje 
- znawcy tematu wydzie-
lili około 100 ich odmian. 
Najsłynniejszy z nich - 
orzełek strzelecki legiono-
wy, symbol związany nie-
odłącznie z odzyskaniem 
niepodległości, również w 
pierwotnej formie nie miał 
korony. Ów fakt tłumaczy 
się dwojako - socjalistycz-
nymi sentymentami Józefa 
Piłsudskiego lub prozaicz-
ną anegdotą. Otóż model 
do akceptacji wykonano z 
wosku, a korona ukruszyła 
się, zanim trafił on do ko-
mendanta. Ten, mając na 
głowie wiele innych spraw, 
zaakceptował projekt, nie 
zwracając zbytnio uwagi 
na ów detal.

P r o j e k t a n t e m    o r ł a 
strzeleckiego i bliźniaczo 
niemal do niego podobne-
go orła legionowego - sto-
jącego na charakterystycz-
nej „tarczy amazonek” 
(czyli inaczej pelcie, tar-

czy używanej przez grecką 
lekką piechotę) był służą-
cy od 1914 roku w legio-
nach - Czesław Jarnusz-
kiewicz. W listopadzie 
1915 roku skierowano go 
do Departamentu Wojsko-
wego Naczelnego Komite-
tu Narodowego, w którym 
zajmował się m.in. pro-
jektami polskich mundu-
rów, odznak i stopni woj-
skowych. Tworząc orła 
legionowego nawiązał do 
projektu orła na kaszkiet 
oficera strzelców konnych 
Królestwa Polskiego z lat 
1815-1830. Wzór ten nie 
był zresztą wówczas zupeł-
nie nieznany - pochodził 
bowiem z popularnych, 
bogato ilustrowanych pu-
blikacji Bronisława Gem-
ba r z e w sk ie go,    t r a k t u-
jących o armii Księstwa 
Warszawskiego i Króle-
stwa Polskiego.

Od rod z one   je s ien ią 
1918 roku Państwo Pol-
skie powróciło do histo-
rycznego godła - Orła Bia-
łego, co zatwierdził Sejm 
Ustawodawczy ustawą z 
pierwszego sierpnia 1919 
roku. Otrzymał on koniec 
końców koronę zamknię-

tą (corona clausa), będą-
cą symbolem suwerenno-
ści, zwieńczoną krzyżem. 
Całość wzoru nawiązywa-
ła do tradycji z przełomu 
XVIII i XIX wieku. Mało 
jednak brakowało, by „za 
Thugutta zrobili z orła ko-
guta”, jak głosiło złośliwe 
powiedzonko z epoki, ko-
mentujące pomysł godła 
bez korony. Minister spraw 
wewnętrznych w socjali-
stycznym rządzie Jędrze-
ja Moraczewskiego, Stani-
sław Thugutt, wydał takie 
właśnie rozporządzenie. 
Ponieważ rząd ten szybko 
upadł (działał od listopada 
1918 do stycznia 1919), nie 
weszło ono w życie.

Godło z 1919 r. obo-
wiązywało do przewrotu 
majowego w 1927 r. Zastą-
piło je nowe, wedle pro-
jektu profesora Zygmunta 
Kamińskiego,   wzorowa-
ne na orle z epoki Stefana 
Batorego. Taki orzeł, gu-
biąc na dłuższy czas koro-
nę w okresie PRLu (mię-
dzy 1945 a 1989 rokiem), 
patronuje nam do dziś.

Radosław Jarosiński 
Dział Naukowy MZSiPBnB

Orły Niepodległej dawniej i dziś
W Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą można obecnie oglądać wystawę tzw. patriotyków. Organizatorzy 
wystawy zachęcają do sprawdzenia, jak na przestrzeni dziejów zmieniał się wizerunek orła.

Soczewka szklana z orłem z okresu Królestwa Polskiego. (ekspozycja 
muzealna, zb. pryw.)

Orzeł biały w koronie, głową w bok prawy tarczy skierowany, 
w pysku otwartym język wywieszony, nogi i skrzydła rozciągnione, 
w polu czerwonem; na piersiach bywa tarcza, na której Herb Króla 

Polskiego na ten czas królującego własny, kładą. 
(Herbarz Kaspra Niesieckiego)

Orzeł strzelców konnych Królestwa Polskiego, wedle ryciny u Gemba-
rzewskiego. Na nim wzorował się Czesław Jarnuszkiewicz, 

tworząc orła legionowego.

Tarcza z godłem Polski z lat 1919-1927, z monogramem JP. 
Data nawiązuje do obrony Lwowa 1920 r. (ekspozycja muzealna, 

ze zbiorów pryw.)



12
Nr 24 (147) 30 listopada 2021 roku

SOCHACZEWSKIE CENTRUM KULTURY

Adres redakcji:
Sochaczewskie Centrum Kultury
96-500 Sochaczew, ul. 15 Sierpnia 83
Kontakt:
e-mail: iza.strzelecka.sck@gmail.com
tel: 886 626 747

Redaguje:
Iza Strzelecka

Rozwój infrastruktury kultury w Socha-
czewskim Centrum Kultury realizowany 
jest z udziałem środków Ministra Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego

MINISTERSTWO 
KULTURY I DZIEDZICTWA 
NARODOWEGO.

Póki Polska żyje w nas

Seniorzy patriotycznie

4 grudnia (sobota), godz. 15.00–19.00
Amfi teatr ul. Podzamcze 6
Sochaczewskie Mikołajki
W amfi teatrze i na terenie podzamcza, na dzieci czekać 
będzie mnóstwo atrakcji m.in. zagroda św.Mikołaja 
z żywymi reniferami. Na scenie z programem świą-
tecznym zaprezentują się zespoły Sochaczewskiego 
Centrum Kultury i Państwowej Szkoły Muzycznej I i II 
st. im. Fryderyka Chopina w Sochaczewie. Wystąpi 
również teatrzyk zaproszony przez Miejską Bibliotekę 
Publiczną, a MZSiPBnB zaprezentuje szopki bożonaro-
dzeniowe biorące udział w konkursie.

9 grudnia (czwartek), godz. 16.00 
Galeria Trakt, Sochaczewskie Centrum Kultury 
ul. Chopina 101
Rozstrzygnięcie konkursu - Ozdoba wigilijna 
i kartka na Boże Narodzenie
Uroczyste wręczenie nagród dla zwycięzców połączo-
ne z wystawą w Galerii Trakt, na której zaprezentowane 
zostaną najpiękniejsze prace konkursowe.

10 grudnia (piątek)
Fanpage SCK na Facebooku
Piątek z SCK online
Kultura na rowerze – „W poszukiwaniu świętego Mikoła-
ja” Wideoblog, w którym autorka Jolanta Kawczyńska, 
podróżując na rowerze, przedstawia tematy ciekawe 
dla środowiska, okolicy. To ciekawostki, spotkania, 
piękne miejsca, przyroda i ludzie z twórczą pasją.

10 grudnia (piątek), godz. 20.00 
Sochaczewskie Centrum Kultury 
ul. 15 Sierpnia 83
Występ kabaretu SMILE
Kabaret wystąpi z programem “Tu i Teraz”, który ukazuje 
szeroki przekrój codziennych sytuacji z życia zarówno 
typowego “Seby”, jak również celebrytów z pierwszych 
stron gazet. Nowe perypetie w domu Bożenki i Merlina, 
wpływ nowych technologii i mediów społecznościowych 
na nasze życie, to tylko nieliczne tematy, które w za-
bawny sposób przedstawia w swoich skeczach Kabaret 
Smile. Nie zabraknie również uwielbianych przez widzów 
piosenek. Wydarzenie skierowane jest dla widzów po-
wyżej 16 roku życia. Bilety można nabyć poprzez stronę: 
kupbilecik.pl 

11 grudnia (sobota), godz. 19.00
Klub Kontrast, Sochaczewskie Centrum Kultury 
ul. 15 Sierpnia 83 
Koncert zespołu Jazz Explorers Quartet+
Zespół wykona znane standardy jazzowe oraz autorskie 
kompozycje utrzymane w podobnym klimacie. Wstęp: 20 zł. 
Rezerwacje telefoniczne w impresariacie SCK pod nume-
rem: (46) 863-07-68.

W sobotę 27 listopada sala wi-
dowiskowa Sochaczewskiego 
Centrum Kultury w Borysze-
wie wypełniła się pieśniami 
patriotycznymi. Na scenie, 
pierwszy raz po dłuższej prze-
rwie, wystąpił Mundurowy 
Zespół Wokalno-Instrumen-
talny „Patria” prowadzony 
przez Arkadiusza Mamcarza. 
W drugiej części koncertu za-
śpiewały dzieci nagrodzone 
w Konkursie Piosenki Patrio-
tycznej „Polskie Drogi”.

Koncert zatytułowany „Póki 
Polska żyje w nas” rozpoczął ze-
spół „Patria”. Repertuar patrio-
tyczny jest wyjątkowo bliski 
sercom występujących w nim 
muzyków, którzy na co dzień 
wykonują piosenki żołnierskie i 
wojskowe. Mimo iż tym razem 
zaprezentowali się wyłącznie w 
wokalnej odsłonie, kolejny raz 
zachwycili publiczność.

Zespół, przy fortepianowym 
akompaniamencie Arkadiusza 
Mamcarza, zaśpiewał dobrze 
znane żołnierskie pieśni m.in. 
„Hej! Chłopcy, bagnet na broń!”, 
„Serce w plecaku” czy „Sanita-

riuszka Małgorzatka” z solowy-
mi partiami Mikołaja Budne-
ra i Mateusza Targaszewskiego. 
W bardziej współczesnym re-
pertuarze zaprezentowały się so-
listki.  Niezwykle przejmująco 
zabrzmiały „Piosenka o Wojt-

ku” i „Modlitwa dziewczyńska” 
(z repertuaru zespołu Marika 
& Maleo Reagge Rockers) w in-
terpretacji Julii Matczak. Wielu 
wzruszeń dostarczyła publiczno-
ści również Maria Stasiak, śpie-
wając utwór „Śmierć pułkowni-

ka” i „Opowiedzcie wiatry”. Cały 
występ „Patrii” publiczność na-
grodziła gorącymi brawami.

Następnie przyszedł czas na 
młodszych wykonawców. Na 
scenie zaprezentowali się laure-
aci Konkursu Piosenki Patrio-
tycznej „Polskie Drogi”, który 
odbył się na początku listopa-
da w SCK w Chodakowie. Zwy-
cięzcom i wyróżnionym uro-
czyście wręczono statuetki i 
pamiątkowe dyplomy. Dzie-
ci, którym przyznano nagrody, 
miały możliwość zaprezento-
wania zwycięskich piosenek na 
scenie. Ich występ udowodnił, 
że przyznanie tak wielu rów-
norzędnych nagród przez jury 
było w pełni uzasadnione. Pu-
bliczność usłyszała kilkanaście 
pięknych, poruszających, utrzy-
manych w duchu patriotycz-
nym wykonań, których wysłu-
chała w dużym skupieniu. 

Repertuar całego koncertu 
skłaniał do refl eksji. Zarówno 
„Patria” jak i laureaci konkur-
su wokalnego, przypomnieli 
nam o ważnych wydarzeniach 
z historii Polski, o których war-
to pamiętać nie tylko od święta.

Wędrujący Senioralny Festi-
wal Pieśni Patriotycznej i Pio-
senki Żołnierskiej powstał w 
2017 roku z inicjatywy kierow-
nik Sekcji Integracji Społecznej, 
Estrady i Klubu Nauczyciela So-
chaczewskiego Centrum Kul-
tury Jolanty Kawczyńskiej oraz 
prowadzącego Mundurowy Ze-
spół Wokalno-Instrumentalny 
„Patria” Arkadiusza Mamcarza. 

Festiwal wędruje po oko-
licznych gminach szlakiem Bi-

twy nad Bzurą. Tegoroczna, 
czwarta edycja, odbyła się w 
Brochowie. 

26 listopada w gościnnych 
progach Ochotniczej Straży Po-
żarnej w Brochowie wystąpili se-
niorzy z terenu powiatu socha-

czewskiego. W patriotycznym 
repertuarze zaprezentowali się za-
równo soliści, jak i grupy wokal-
ne. Wspólne śpiewanie, rodzin-
na atmosfera a przede wszystkim 
niewymuszony patriotyzm – tak 
w skrócie można podsumować 

festiwalowe występy. Nie zabra-
kło również wierszy, recytowa-
nych przez sochaczewskich po-
etów.  Na koniec, tradycyjnie już, 
wszyscy zaśpiewali „Czerwone 
maki na Monte Cassino”.

Organizatorami IV Wę-
drującego Senioralnego Fe-
stiwalu Pieśni Patriotycznej i 
Piosenki Żołnierskiej byli: So-
chaczewskie Centrum Kultury, 
wójt gminy Brochów Piotr Szy-
mański oraz Biblioteka Publicz-
na w Brochowie.
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Podziękowania za minioną 
kadencję i nominacje na ko-
lejne dwa lata. We wtorek 
16 listopada w kramnicach 
miejskich odbyło się pierw-
sze spotkanie Sochaczew-
skiej Rady Sportu w nowym 
składzie. 

Podziękowania i nomina-
cje wręczał Piotr Osiecki. 
Burmistrz dziękował człon-
kom rady za dotychczaso-
wą działalność. Gratulował 
przedstawicielom   klubów 
sportowych sukcesów ich 
reprezentantów. - To rada 

praktyków - każdy z pań-
stwa jest trenerem lub preze-
sem stowarzyszenia. To wy 
najlepiej wiecie, co jest dobre 
dla sochaczewskiego spor-
tu - mówił burmistrz Piotr 
Osiecki. 

Rada jest organem ini-
cjującym i opiniodawczym 
w sprawach dotyczących 
sportu w Sochaczewie. Po-
dejmuje m.in. decyzje doty-
czące corocznego fi nanso-
wania klubów sportowych 
i UKS-ów w ramach dotacji 
samorządowych, rozbudo-
wy bazy rekreacyjnej, przy-

znawania stypendiów za 
wyniki sportowe.

Skład szóstej kaden-
cji Sochaczewskiej Rady 
Sportu liczy 25 osób. Licz-
ba członków jest elastycz-
na, kadencja trwa dwa lata. 
Kandydatów zgłaszały or-
ganizacje pozarządowe. 

Skład Sochaczewskiej Rady Sportu:
Marcin Cichocki - UKS „Jedynka-Judo Sochaczew”, 
Sławomir Cypel - KS Tajfun Sochaczew, 
Julia Cypel - KS Dragon Sochaczew, Piotr 
Cypel - KKS Husaria Sochaczew, Marta 
Cypel - Stowarzyszenie Amatorska Liga MMA, 
Anna Dąbrowska - RC Orkan, Sławomir 
Dorywalski - radny rady miejskiej, Tomasz 

Ertman - WKS MOSiR, Marek Fergiński - zastępca 
burmistrza Sochaczewa, Bronisław Gawrylczyk - 
Sochaczewski Klub Tenisa Stołowego, Mieczysław 
Głuchowski - Stowarzyszenie Europejskie Biegi 
Młodych Olimpijczyków, Roman Janiszek - UKS 
Unia Boryszew, Agata Kalińska - naczelnik 
Wydziału Sportu i Organizacji Pozarządowych, 
Marek Kępski - Stowarzyszenie Rodziców na Rzecz 
Pływania „Orka”, Łukasz Klimczewski - Karate 
Klub Sochaczew, Olga Miałkos - UKS Dragon Fight 
Club, Marcin Niemiec - Sochaczewskie Centrum 
Sportów Walki, Marlena Nowakowska - Rugby 
Veterans Orkan Sochaczew, Michał Orliński - KS 
Bzura Chodaków, Anna Pawłowska - MOSiR, Jakub 
Sidor - UKS „Dwójka”, Arkadiusz Sobieraj - UKS 
„Orkan-Judo”, Dariusz Stefaniak - WOPR, Józef 
Szajewski - KP Orkan, Emanuel Zimny - KM 
„Aktywni”.

Rada sportu w nowym składzie

W zawodach wzięły udział 
cztery drużyny, które ry-
walizowały w sześciu kon-
kurencjach: memoriada - 
testy pamięci, rzuty lotką 
do tarczy, rzuty do kosza, 
zaplatanie linki, balansu-
jące piłki i tańczące piłecz-
ki. Po zliczeniu punktów 
wygrał Uniwersytet Trze-
ciego Wieku (35,4 pkt.). 
Drugie miejsce zajął klub 
seniora „Radosna Jesień” 
z Teresina (31,1 pkt,), trze-
cia była reprezentacja Cen-
trum Usług Społecznych 
(26,5 pkt.), czwarte Sto-
warzyszenie Emerytów i 
Rencistów z Nowej Suchej 
(24,3 pkt.).

Olimpiadę   rozpoczęła 
nowa konkurencja - parada 
kapeluszy. Wszystkie dru-
żyny zaprezentowały pięk-
ne nakrycia głowy, ale bez-
apelacyjnie najlepsza była 
reprezentacja   Centrum 
Usług Społecznych czy-
li Dziennego Domu Pomo-
cy Społecznej w Sochacze-
wie. Jury w składzie: Marek 
Fergiński - zastępca burmi-
strza, Agata Kalińska - na-
czelnik Wydziału Sportu 
i Organizacji Pozarządo-
wych oraz Mieczysław Głu-

chowski - dyrektor MOSiR, 
przyznała również miejsce 
drugie dla Klubu Seniora 
„Radosna Jesień” z Teresi-
na oraz miejsce trzecie ex 
aequo Nowej Suchej i UTW 
z Sochaczewa. 

Ponadto,   tradycyjnie 
już, dla zawodników indy-
widualnych zorganizowano 
turniej warcabowy, w któ-
rym wzięło udział 20 osób. 
Pierwsze miejsce zajął Zbi-
gniew Jamka (UTW), druga 
była Wanda Migda (Nowa 
Sucha), trzeci Tadeusz Dur-
czak (Teresin).

Ws z y s c y    s e n i o r z y 
otrzymali pamiątkowe me-
dale, puchary za udział w 
olimpiadzie i paradzie ka-
peluszy, pamiątkowe   po-
dziękowania oraz nagrody 
rzeczowe dla drużyn. Pu-
char kibica, w tym roku, 
w postaci pięknego anioła, 
wykonanego przez uczest-
ników Warsztatu Terapii 
Zajęciowej, trafi ł do druży-
ny z Teresina, która przyje-
chała na olimpiadę z wła-
snym zespołem. Panowie 
z kapeli „Czarne Ogie-
ry” podczas całej imprezy 
przygrywali seniorom do 
tańca.

Kapelusze, warcaby 
i kapela Czarne Ogiery
Drużyna Uniwersytetu Trzeciego Wieku zwyciężyła w Sochaczewskiej Olimpiadzie 
Seniorów. Siódma edycja tego wydarzenia odbyła się we wtorek 16 listopada 
w hali sportowej przy ul. Kusocińskiego.

Spotkania z sacrum

Dobiega końca prowa-
dzony w Sochaczewskim 
Centrum Kultury przy 
ul. Prezydenta Ryszar-
da Kaczorowskiego kurs 
pisania ikon „Mandy-
lion – Święte Oblicze”. 
Cykl warsztatowych spo-
tkań rozpoczął się w 
październiku. Przez kil-
ka tygodni uczestnicz-
ki zgłębiały tajniki iko-
nopisarstwa i poznawały 
poszczególne etapy po-
wstawania sakralnych 
obrazów.

Kurs pisania ikon w 
SCK prowadzi Elżbieta Ma-
ciątkiewicz – pedagog, iko-
nograf. Na zajęciach uczest-
niczki własnoręcznie, krok 
po kroku, wykonują obrazy 
ze świętym obliczem. 

- Do pisania ikon nie 
są    konieczne   u mieję t-
ności plastyczne. Dużo 
ważniejsza   jest   potrze-
ba modlitwy i spotkania 
z sacrum – mówi prowa-
dząca kurs Elżbieta Ma-
c i ąt k ie w icz    –    Rów n ie 
ważna jest intencja, która 

nam towarzyszy w proce-
sie twórczym.

Kurs opiera się głównie 
na działaniach praktycz-
nych, choć nie brakuje rów-
nież odniesień do facho-
wej literatury. Na zajęciach 
przybliżona została również 
symbolika kolorów w iko-
nografi i. Prowadząca pole-
cała także książki, po które 
warto sięgnąć.

27 listopada odbyły się 
przedostatnie zajęcia. Ikony 
tworzone przez uczestnicz-
ki kursu są już prawie go-
towe. Kosmetyczne zmiany 
zostaną naniesione na ostat-
nim spotkaniu, zaplanowa-
nym na początek grudnia. 
Nie oznacza to jednak koń-
ca przygody z ikonopisar-
stwem w SCK. W styczniu 
rozpocznie się druga tura 
kursu. W kwietniu nato-
miast planowany jest kurs 
drugiego stopnia. Zaintere-
sowani już teraz mogą zapi-
sywać się na zajęcia. 

Bliższe informacje i za-
pisy w impresariacie Socha-
czewskiego Centrum Kul-
tury, tel. (46) 863-07-68.
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To szczególny rok dla so-
chaczewskiej rodziny rugby. 
Potwierdzili to zawodnicy 
klubu, którzy w minionym 
sezonie zdobyli medale mi-
strzostw Polski we wszyst-
kich kategoriach wiekowych 
w odmianie rugby siedmio- 
i piętnastoosobowego. Naj-
cenniejszym był oczywi-
ście trzeci w historii klubu 
brązowy medal wywalczo-
ny przez zespół seniorów w 
ekstralidze. O osiągnieciach 
sportowych, nieocenionym 
wsparciu sponsorów po-
zwalających na rozwój tej 
dyscypliny sportu w Socha-
czewie, mówił prezes RC 
Orkan Sochaczew, Robert 
Małolepszy, który prowa-
dził uroczystą galę. 

Podziękowania przed 
wielkim ekranem
Do sali kinowej w Domu 
Rzemiosła przybyło wielu 
znamienitych gości, m.in. 
w iceminister   A kt y wów 
Państwowych - Maciej Ma-
łecki; przedstawiciele so-
chaczewskich władz samo-
rządowych z burmistrzem 
Piotrem Osieckim i starostą 
Jolantą Gontą na czele; czy 
prezes Polskiego Związku 
Rugby - Dariusz Olszewski. 
Nie zabrakło również wielu 
znakomitych zawodników, 
trenerów, działaczy, którzy 
swoją pracą i determinacją 
tworzyli przez 50 lat histo-
rię sochaczewskiego rugby.

- 50 lat sochaczewskie-
go rugby to również 43 lata 
mojego życia - mówił Piotr 
Osiecki. - Przez lata pojawi-
ło się wielu życzliwych lu-
dzi, którzy chętnie udziela-
li nam pomocy. Dzięki nim 
ten klub przetrwał pół wie-
ku. W szczególności dzię-
kuję „ojcom założycielom” 
sochaczewskiej sekcji rug-
by. Podziękowania składam 
najbliższym, rodzinie Bog-
dana i Ireneusza Pietraków. 
Dziękuje też wszystkim 
kolegom z drużyny. Rug-
by to sport zespołowy. Tak 

samo jak całe życie, żeby 
coś w nim osiągnąć, trze-
ba mieć wokół siebie oso-
by, które mają ten sam cel i 
się wzajemnie wspierają. To 
symboliczne podziękowa-
nie składam na ręce kapi-
tana Zbyszka Dąbrowskie-
go, który wprowadzał mnie, 
młodego, niedoświadczo-
nego zawodnika, do druży-
ny Orkana. Kolejne podzię-
kowania należą się kibicom. 
Stworzyli oni niepowtarzal-
ną markę, słynną na sta-
dionach w całej Polsce. I na 
koniec, każdy z nas musi 
podziękować swoim naj-
bliższym za wsparcie od 
najmłodszych lat w upra-
wianiu tej trudnej dyscypli-
ny sportu. Dziękuje swoim 
rodzicom, którzy wychowa-
li trzech rugbistów oraz żo-
nie Basi, która zawsze była 
moim najwierniejszym ki-
bicem, wzięła na siebie trud 
prowadzenia domu i wy-
chowania naszych trzech 
córek - mówił Piotr Osiecki. 

Sztandar i karta
Jednym z głównych punk-
tów uroczystości było prze-
kazanie klubowi nowego 
sztandaru. Zbiórka zaini-
cjowana przez Krzysztofa 
„Mudina” Lewandowskiego 
była prowadzona przez ki-
biców Orkana. Symbolicz-
nego wbicia gwoździ, przed 
oddaniem chorągwi pocz-
towi sztandarowemu, doko-
nało 14 darczyńców. 

Kolejnym wyjątkowym 
prezentem była unikatowa 
karta wydana przez Pocz-
tę Polską. Można ją ku-
pić na poczcie w Sochacze-
wie oraz w klubie. Przez 30 
dni od daty emisji można ją 
wysyłać bez dodatkowych 
opłat, potem stanie się 
kartką kolekcjonerską. To 
jedna z 36 wydanych w tym 
roku przez Pocztę Polską 
pamiątkowych kart i zara-
zem pierwsza w historii po-
święcona polskiemu rugby. 
Na kartce widzimy zawod-

nika ataku RC - Marcina 
Krześniaka.

KGHM 
sponsorem Orkana
- Jestem tu dzisiaj, aby od-
dać hołd wszystkim po-
koleniom sochaczewskich 
rugbistów, trenerów, wycho-
wawców i ich rodzinom, któ-
rzy od 50 lat piszą historię 
naszego klubu i miasta - mó-
wił Maciej Małecki. - Przez 
pół wieku zmieniały się ko-
szulki, autobusy, polepszała 
się infrastruktura sportowa, 
ale jedno pozostało nie-
zmienne. Od 1971 roku Rug-
by Club Orkan Sochaczew 
kształtuje charaktery, two-
rzy zawiązywane na boisku 
przyjaźnie. Jestem dum-
ny, gdy mogę się pochwalić, 
że jestem z Sochaczewa. Je-
stem z miasta, które ma tak 
wspaniałą drużynę rugby. 

Mam wielką satysfakcję z 
przebudowy stadionu przy 
ul. Warszawskiej. Z tego, że 
możecie rywalizować na ta-
kim nowoczesnym obiekcie. 
Dziękuję wszystkim kibi-
com, którzy są dla drużyny 
szesnastym zawodnikiem, 
nie tylko w Sochaczewie, ale 
również na wyjazdach. Ko-
lejną ogromną satysfakcję 
mam z tego, że na koszul-
kach Orkana widnieje logo-
typ PKN Orlen, największe-
go koncernu paliwowego w 
Europie środkowo-wschod-
niej. Mocnym argumen-
tem do dalszej współpracy 
w takimi sponsorami są wa-
sze sukcesy. Mam nadzieję, 
że to dopiero ich początek i 
wkrótce na waszych szyjach 
zawisną medale z cenniej-
szego kruszcu niż ten wy-
walczony w lipcu tego roku 
- mówił wiceminister Maciej 
Małecki.

Za słowami Macieja 
Małeckiego poszły też czy-
ny. Wiceminister przekazał 
prezesowi RC Orkan umo-
wę sponsorską. W nowym 
roku sochaczewscy rugbiści 
zyskają kolejnego potężnego 
partnera. Będzie nim spół-
ka KGHM Polska Miedź. 

Nagrody i odznaki
Kapituła postanowiła przy-
znać wyróżnienia w ośmiu 
kategoriach oraz wybra-
ła piętnastkę 50-lecia. Na-
grody indywidualne otrzy-
mali: miasto Sochaczew 
(sponsor), Ireneusz i Bog-
dan Pietrakowie (działacze 
50-lecia), Bogdan Wróbel 
(zawodnik ataku), Maciej 
Brażuk (zawodnik młyna), 
Zbigniew Dąbrowski (ka-
pitan), Krzysztof Ciesielski 
(trener), Maciej Misiak (tre-
ner młodzieży), Marta Za-
rzyńska (zawodniczka). 

Zgodnie z pozycjami na 
boisku w najlepszej piętna-
stce znaleźli się: Wiktor Do-
browolski, Dariusz Winkler, 
Kamil Kościelecki, Maciej 
Brażuk, Sławomir Osiec-

Wyjątkowa gala i cenne prezenty
W fi lmowym klimacie, w kinie Odeon, w czwartek 18 listopada, odbyła się uroczysta gala z okazji jubileuszu 50-lecia 
rugby w Sochaczewie. Wręczono nagrody i odznaki dla twórców sukcesów Orkana. Klub otrzymał nowy sztandar, 
a od stycznia zyska kolejnego potężnego sponsora. Podczas uroczystości szczególne i zasłużone wyróżnienie 
przypadło Krzysztofowi „Mudinowi” Lewandowskiemu. 

Gala odbyła się w oskarowym klimacie w sochaczewskim kinie Odeon

Zawodnicy z nagrodzonej drużyny 50-lecia

Krzysztof „Mudin” Lewandowski otrzymał medal Pro Masovia

Wiceminister Maciej Małecki wręczył prezesowi RCO umowę 
sponsorską ze spółką KGHM Polska Miedź
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Opr. Maciej Frankowski

ki, Mirosław Foryszewski, 
Dariusz Kmieciński, Zbi-
gniew Dąbrowski, Sławomir 
Kitliński, Bogdan Wróbel, 
Konrad Pisarek, Wojciech 
Kurant, Piotr Osiecki, Ma-
rek Lesiak oraz Krzysztof 
Ciesielski.

Klubowymi odznakami 
- brązowymi, srebrnymi i 
złotymi - uhonorowani zo-
stali zawodnicy, którzy ro-
zegrali najwięcej spotkań w 
najwyższej klasie rozgryw-
kowej. W sumie 80 rugbi-
stów ma na swoich koncie 
ponad 40 występów w bar-
wach Orkana. Zdecydowa-
nym rekordzistą pod tym 
względem jest obecny tre-
ner pierwszej drużyny Ma-
ciej Brażuk, który zagrał w 
217 meczach. 

Pro Masovia 
dla Mudina
Reprezentant wiceprzewod-
niczącego sejmiku woje-
wódzkiego, Adama Miro-
sława Orlińskiego, wręczył 
dwa Medale Pamiątkowe 
„Pro Masovia”. To najwyż-
sze wyróżnienie przyzna-
wane przez marszałka wo-
jewództwa mazowieckiego. 
Jeden medal trafi ł do władz 

klubu, drugi - „za wybit-
ne zasługi oraz całokształt 
działalności na rzecz woje-
wództwa mazowieckiego” 
otrzymał Krzysztof Lewan-
dowski. 

„Mudin” od 44 lat do-
kumentuje fotografi cznie 
działalność sochaczewskich 
rugbistów. W ramach ob-
chodów jubileuszu ukaże się 
album z ok. 400 wybranymi 
przez niego i opisanymi fo-
tografi ami z całej 50-letniej 
historii rugby w naszym 
mieście. Premierę tej wyjąt-
kowej książki zapowiedzia-
no na 15 grudnia. 

Trening pokoleń i bal 
w nowych terminach
W związku z rozwojem 
czwartej fali pandemii wła-
dze klubu zdecydowały o 
zmianie terminów dwóch 
kolejnych wydarzeń organi-
zowanych w ramach obcho-
dów jubileuszu 50-lecia. Za-
powiadany trening pokoleń 
będzie miał miejsce w Nowy 
Rok - 1 stycznia na stadio-
nie przy ul. Warszawskiej. 
Z kolei bal rugbistów odbę-
dzie się w karnawałowym 
klimacie, w sobotę 12 lutego 
w hotelu Chopin. 

Fundatorzy symbolicznie wbili gwoździe w drzewce nowego 
sztandaru Rugby Club Orkan Sochaczew

Zaprezentowano okolicznościową kartę wydaną z okazji 
jubileuszu sochaczewskiego rugby przez Pocztę Polską 

Liderem po pięciu kolejkach 
pozostaje ekipa z Wyszo-
grodu. Rywalizacja w tym 
roku jest bardzo wyrówna-
na. W pierwszym spotka-
niu IV serii, rozegranej w 
niedzielę 21 listopada, Wy-
szogród utracił wcześniej 
wypracowaną przewagę, 
przegrywając z Piastem Fe-
liksów po czterech partiach. 
Drugi mecz w tym dniu za-
kończył się tie-breakiem – 
zespół Szefy pokonał so-
chaczewski Volley 3:2. W 
ostatnim starciu Bielice bez 
straty seta ograły ekipę Te-
resina. 

W sobotę 27 listopada, 
w ramach V kolejki, roze-
grano tylko dwa spotkania. 
Za to oba zakończyły się do-
piero po piątym secie. Bie-
lice wygrały z Volleyem i 
wielką niespodziankę spra-
wił ostatni w tabeli Teresin, 
który wyszedł zwycięsko ze 

starcia z wciąż liderującym 
Wyszogrodem. Trzecie spo-
tkanie w ramach tej kolejki, 
mecz zespołu Szefy z Pia-
stem Feliksów odbędzie się 
w innym terminie. 

W grudniu rozegrane 
zostaną dwie serie spotkań. 
Siatkarze spotkają się w hali 
przy ul. Chopina w niedzie-
lę 5 grudnia oraz w sobo-
tę 18 grudnia. Terminarz, 
wyniki i więcej informacji o 
ALPS dostępne są na stronie 
organizatora rozgrywek: 
mosir.sochaczew.pl.

Składy drużyn 
w sezonie 2021/22 ALPS
Wyszogród: Łukasz Lewandowski, Piotr Domański, 
Bartosz Staniaszek, Marcin Błaszczyk, Piotr 
Błaszczyk, Kamil Redecki, Krzysztof Chęciński, 
Grzegorz Kozak, Radosław Pachelski, Tomasz 
Rogoziński, Mariusz Pakuła.

KS Bielice: Kamil Dorodziński, Bernard Kacprzak, 
Damian Rąg, Krzysztof Rąg, Piotr Mydlak, Mariusz 
Konopka, Cezary Michalski, Przemysław Woźniak, 
Adam Cierebiej, Maciej Sławiński, Karolina Zdanowska, 
Dawid Walkiewicz, Mateusz Koperski, Patryk 
Kowalski, Konrad Tomaszewski, Karol Stachurski. 

KS Piast Feliksów: Artur Rokicki, Piotr 
Fergin, Adrian Kucharewicz, Patryk Pliszka, 
Kacper Pawłowski, Łukasz Ostrowski, Mateusz 
Ostrowski, Wojciech Socha, Mateusz Grzegorek, 

Maciej Cierpikowski,  Mateusz Burzyński, Adam 
Wiśniewski, Konrad Kierzkowski. 

Szefy: Michał Łabędzki, Bartek Jankowski, Damian 
Boguszewski, Borys Zagalski, Patryk Pałuba, 
Benedykt Skorżyński, Mateusz Czerwiński, Bartosz 
Słomiński, Rafał Pałuba, Igor Ciniewski, Michał 
Kiełbasa, Damian Guzik, Marcin Kołodziejski, 
Krystian Dalach, Maciej Giera, Michał Tenerowicz.

Volley Sochaczew: Robert Gajda, Michał 
Werłaty, Jakub Stasiak, Marcin Gawroński, Dawid 
Dorodziński, Karol Kaźmierczak, Maciej Nowicki, 
Michał Kędzior, Maciej Kafarski, Marcin Zwierz,  
Sławomir Grzelak, Krzysztof Hajduk, Jacek 
Raczkowski.

Teresin: Krystian Woźnicki, Rafał Chrzanowski, 
Kacper Chojecki, Dariusz Wawrzyńczak, Piotr 
Czaplicki, Karol Sapigórski, Patryk Mostek, Robert 
Woźniak, Artur Trochimiak, Krzysztof Czaplicki, 
Maksymilian Zgierski, Mateusz Leszczyński.
Tabela ALPS po V kolejce

1. Wyszogród 12:6 10

2. KS Bielice 12:8 10

3. KS Piast Feliksów 10:6 9

4. Szefy 8:8 6

5. Volley Sochaczew 8:14 4

6. Teresin 6:14 3

Liga na półmetku
W weekendy w chodakowskiej hali sportowej trwają rozgrywki Amatorskiej Ligi Piłki 
Siatkowej. To 27. edycja cyklicznych zawodów organizowanych przez Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji. Drużyny są na półmetku rundy zasadniczej. Czas na mecze rewanżowe. 

W miniony weekend 27-28 
listopada w Pile odbyły się 
Mistrzostwa Polski Młodzi-
czek i Młodzików w Judo. 
Reprezentant Sochaczew-
skiego Centrum Sportów 
Walki – Konrad Zdanowski 
wywalczył tytuł mistrza 
Polski. 

Konrad startował w najlżej-
szej kategorii wagowej – do 
42 kg. Wystartowało w niej 
12 zawodników. Tytuł mi-
strza Polski zapewniły mu 
trzy zwycięskie walki. 

Dwóch reprezentantów 
na zawodach w Pile miała 
też sekcja UKS Orkan-Ju-
do. Aleksander Fabiańczyk 
(55 kg) stoczył trzy walki. 
Dwie wygrał przed czasem 
i na etapie 1/8 fi nału prze-
grał z przeciwnikiem z 
Wrocławia. W jego katego-

rii wagowej wystartowało 
aż 51 zawodników.

Równie silną stawkę 
miał Kacper Gajda (66 kg). 
Stoczył sześć walk, cztery 
z nich wygrał przez ippon 
lub przed czasem. W walce 
o brązowy medal uległ za-
wodnikowi z Warszawy w 
dogrywce. W wadze do 66 
kg brało udział 52 zawodni-
ków. Kacper zakończył mi-
strzostwa na piątej pozycji.

Konrad mistrzem Polski

Po pięciu zwycięskich me-
czach, w dwóch ostatnich 
spotkania tylko remisy. Dru-
żyna tenisistów stołowych 
WKS MOSiR Sochaczew wal-
czy o awans do wyższej klasy 
rozgrywkowej w przyszłym 
sezonie. 

Po wyjazdowym zwycię-
stwie 8:5 z drużyną VIS Wi-
skitki i wygranej u siebie 8:2 
z trzecią ekipą klubu z Gą-
bina, sochaczewski zespół 
spotkał się z drugą druży-
ną Kuźni Stare Babice i eki-
pą Zjednoczonych Bulkowo. 

Oba spotkania zakończyły 
się remisem 7:7. 

Po siedmiu kolejkach roz-
grywek V Ligi Mazowieckiej, 
z dwunastoma punktami na 
koncie, WKS Sochaczew zaj-
muje drugie miejsce w grupie 
A, z dwoma punktami straty do 
liderującej drużyny z Pruszko-
wa. Do zakończenia rundy je-
siennej pozostały do rozegrania 
cztery spotkania. 

W drużynie WKS Socha-
czew grają: Maciej Kilanowski, 
Kamil Bartczak, Piotr Szepieć-
ko, Łukasz Turlej, Adam Ert-
man, Adam Kopczyński.

Dwa remisy z czołówką




